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Javno občinsko glasilo Kopitarjev glas je vpisano v razvid 
medijev pri Ministrstvu za kulturo Republike Slovenije pod 
zaporedno številko 462 – Izdajatelj: Občina Vodice, Kopi-
tarjev trg 1, Vodice – Glasilo prejmejo vsa gospodinjstva in 
pravne osebe v občini brezplačno.

Izhaja mesečno v 1600 izvodih. – Odgovorna urednica:  
Natalija Rus – Uredniški odbor: Franc Kmetič, Mojca Loč-
niškar, Cveto Vrbovšek in Alenka Jereb – Lektorica: Lidija 
Novak – Fotografije: Rok Štupar in ostali – Oblikovanje:  
Janez Hočevar – Prelom: Vanja Dolhar, Littera picta, d. o. o. –  
Tisk: Littera picta, d. o. o. – Datum natisa: Maj 2014 –  
Naslov uredništva: Kopitarjev trg 1, 1217 Vodice – elek-
tronski naslov: rus.nataly@gmail.com, tel.: 040 412 596 
Javno občinsko glasilo Kopitarjev glas na medmrežju: 
www.vodice.si.

Sporočilo bralcem:
Odgovorna urednica si pridržuje pravico do objave ali neobjave, 
krajšanja, povze manja ali delnega objavljanja nena ročenih pri-
spevkov v skladu s pro storskimi mož nos tmi. Izjema so odgovori 
in po prav ki objavljenih informacij, ki bi lahko priza deli posame-
znikovo pravico ali interes, kot to določa zakon.
Vsi prispevki morajo biti opremljeni s polnim imenom in naslo-
vom odgovorne fizične osebe (tudi v primeru institucij, organiza-
cij, strank, društev ipd.) ter po možnosti s telefonsko številko, na 
kateri je mogoče preveriti avtentičnost avtorja.
Zaradi različnih datumov izida bomo vaše prispevke objavili,  
kolikor hitro bo mogoče.

Stopimo skupaj

Že mnogokrat smo bili priča, da smo Slovenci ob 
naravnih nesrečah ali drugi obliki pomoči združili 
moči in pomagali. Tako samoumevno je, da mora-
mo ob takšnih dogodkih nekaj ukreniti. Kot bi brez 
besed vedeli, kaj je treba storiti. Da je tako tudi v 
naši občini, nas lahko spomni zimski žled, ki je na 
noge spravil veliko ljudi, ki so pomagali pri odpra-
vi posledic ali pa so bili le v podporo tistim, ki so 
pomoč potrebovali. Pa ne samo žled, tudi drugi 
dogodki v preteklosti so pokazali, da znamo stopiti 
skupaj. Zaplete pa se, kadar je skupni cilj jasen in 
vsem enak, a pot do njega različna. Trenutni primer 
pri nas je Kamniška cesta, ki dnevno komaj še zmo-
re težo vseh vozil in na kateri žal prednjačijo težka 
tovorna vozila. Ta pa ne samo da uničujejo cesto, 
temveč povzročajo neznosen hrup, smrad in one-
snaženje že tako utrujenega ozračja. Seveda čutijo 
posledico najbolj tisti, ki živijo ob tej cesti, morda 
se ostali iz okoliških krajev problematike niti ne za-
vedamo dovolj ali pa premalo. Kako najti skupno 
rešitev brez obtoževanj in prelaganja krivde eden 
na drugega? Kako zmanjšati pritiske in za dosego 
skupnega cilja najti mirno in konstruktivno rešitev, 
je že dolgo časa veliko vprašanje. Kje je rešitev? 
Morda v stari vrednoti, da naj vsak malo popusti 
in odmisli osebno vpletenost in začne gledati na 
težavo z druge strani? Takrat se namreč lahko po-
kaže popolnoma drugačen uvid. A včasih ne gre 
ne s prošnjo in ne s silo in postavlja se vprašanje, 
kaj nam še ostane. Z upanjem na pozitivno in čim 
hitrejšo rešitev zajadrajmo skozi maj. Ne pozabite, 
da smo nedavno očistili našo občino in četudi nam 
je vreme malce ponagajalo, je čistilna akcija uspe-
la. Potrudimo se, da bo tako »pospravljena« tudi 
ostala! Doživite mesec ljubezni mirno, z mislijo na 
prihajajoče poletje. 
 Tekst: Natalija Rus

Foto: Rok Štupar
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Občina Vodice
Sprejemna pisarna: 
vsak delovni dan od 8. do 17. ure. 
E: obcina@vodice.si, T: 01 833 26 10. 
Občinska uprava: 
ponedeljek in petek od 10. do 12. ure, 
v sredo od 10. do 12. ure in od 14. do 17. ure. 
Sporočanje okvar na omrežju javne razsvetlja-
ve: vsak delovni dan med 8. in 15. uro, 
T: 01 833 26 15 ali 01 833 26 10.

Upravna enota
UE Ljubljana, sektor za upravne notranje zade-
ve, Krajevni urad Vodice: T: 01 833 23 00. 
Uradne ure: 
ob torkih, od 8. do 12. ter od 13. do 15. ure.

Javno podjetje Komunala
Vodice, d.o.o.
Poslovanje s strankami: T: 01 833 25 00, uradne ure 
v prostorih javnega podjetja (dom krajanov, Utik 1), ob 
ponedeljkih in petkih med 9. in 12. uro, ob sredah med 
9. in 12. ter 14. in 17. uro.
Dežurna terenska služba: M: 051 622 282.

Medobčinski inšpektorat
Uradne ure na sedežu inšpektorata, Mengeška cesta 9, 
Trzin, vsak ponedeljek in sredo med 9. in 11. uro; 
v prostorih Občine Vodice vsak ponedeljek 
med 9. in 11. uro.
Po predhodnem dogovoru na T: 01 564 47 20.

Osnovna šola Vodice
Ob šoli 2, 1217 Vodice, 
T: 01 833 25 11 in 01 832 41 95 
E: projekt2.osljvo@guest.arnes.si

Vrtec Vodice
vodice@vrtec-vodice.si
Poslovalni čas: vrtec Škratek Svit Vodice: 5.45-17, 
enota Skaručna: 6.30-16.15 in enota Utik: 6.30-16.30., 
enota Zapoge: 7.00-16.00

Knjižnica Vodice
Škofjeloška 7, 1217 Vodice
T: 01 832 33 66, E: vodice@mklj.si
Delovni čas: 
PON: 12.30 – 19.00

TOR: 12.30 – 19.00

SRE: 12.30 – 19.00

PET: 12.30 – 19.00

ČETRTEK in SOBOTA: ZAPRTO

 
Začasni zbirni center za ločeno 
zbiranje odpadkov
Lokacija: pri čistilni napravi Vodice (dostop s Kamniške 
ceste ali ceste Vodice–Bukovica); 
 vsako delovno soboto, od 9. do 12. ure - vse leto;
 vsako delovno sredo, od 17. do 19. ure - maj, junij, julij, 
avgust in september.

ENSVET – brezplačno energet-
sko svetovanje za občane
Lokacija: občinska sejna soba nad pošto v Vodicah. 
Naročanje strank vsak delovni dan med 8. in 15. uro na 
T: 01 833 26 10 (sprejemna pisarna Občine Vodice). 
Uradne ure: po dogovoru s svetovalcem.

Pošta Vodice
Delovni čas: od ponedeljka do petka, od 8. do 11.30. in 
od 14.30. do 18. ure. Ob sobotah odprto od 8. do 11. ure. 
T: 01 834 51 70.

Zemeljski plin - Petrol d.d.
Informacijska pisarna Vodice: uradne ure v pro-
storih občinske sejne sobe nad pošto v Vodicah, in sicer 
vsako sredo med 18.30 in 19.30 (vodja informacijske 
pisarne Boštjan Zupančič. 
T: 01 471 44 90, M: 041 577 813).

Zavod za gozdove Slovenije
Območna enota Ljubljana, Krajevna enota Lju-
bljana, Revir Vodice: uradne ure v prostorih občin-
ske sejne sobe nad pošto v Vodicah in sicer vsak četrtek 
med 7. in 9. uro
(revirna gozdarka Nina Iveta), M: 041 657 224.

Kmetijska svetovalna služba
Uradne ure kmetijskega svetovalca za področje občine 
Vodice, Primoža Ločniškarja, so vsako sredo od 9. do 13. 
ure v Zadrugi Vodice ter vsak torek in četrtek od 8. do 11. 
ure v prostorih kmetijske svetovalne službe v Medvodah 
(Cesta ob Sori 11). 
M: 041 310 182.

Elektro Ljubljana, d.d. 
Sporočanje okvar na omrežju: T: 01 230 40 02
Informacijska pisarna DE Ljubljana okolica
Podrečje 48, Domžale
T: 01 230 47 00
Delovni čas informacijske pisarne: pon. in pet. med 8. in 
12. uro, sre. med 12. in 16. uro
Nadzorništvo Kamnik
Ulica Kamniško- zasavskega odreda 6a, Kamnik
T: 01 230 47 60

Telekom Slovenije
Prijava napak in tehnična pomoč T: 080 10 00

Hišni imenik
Dimnikarska služba 
Dimnikarstvo, Uroš Verač s.p.
M: 041 529 563

Lekarna
Lekarna Komenda, podružnica Vodice
Delovni čas: Ob ponedeljkih in sredah od 11. do 19.  ure,  
torek, četrtek in petek od 8. do 16. ure. Sobota zaprto.  
T: 01 832 43 20.

Patronažna služba
Višji medicinski sestri Majdo Podgoršek in Marijo Čuk do-
bite vsak delavnik med 7. in 9. uro v zdravstvenem domu.
T: 01 833 22 36.

Pomoč na domu
Izvajalec storitve pomoč in nega na domu na področju 
občine Vodice je Comett, Zavod za pomoč in nego na 
domu. Uradne ure za občane občine Vodice glede po-
moči in nege na domu so v pisarni zavoda v Domžalah, 
na Ljubljanski cesti 36, 1230 Domžale, in sicer: ob po-
nedeljkih in petkih med 8. in 15. uro, ter v sredo med 8. 
in 13. uro. Več informacij lahko dobite tudi po telefonu 
na številki 01/721-10-21, 031-740-466, ali preko elek-
tronske pošte zavod.campa@comett.si.

Splošna ambulanta
Dr. Dragan Grujičić
T: 01 832 40 88
Delovni čas: 
PON in SRE od 13.00 do 17.30
TOR, ČET in PET od 7. do 12.30

Zobozdravstvena ordinacija
Leopoldina Kranjec dr. dent. med. ,
T: 01 832 42 93
Delovni čas: 
PON  12. 00 – 18.00
TOR  7.00 – 13.00
SRE  12.00 – 17.30
ČET  7.00 – 13.00
PET  7. 00 – 11. 30

Barbara Ražen s.p., dr. dent. med.
T: 01 832 35 44
Delovni čas:
PON 13.00 – 19.00
TOR 8.00 – 13.00
SRE 12.30 – 18.30
ČET 8.00 – 13.00
PET 7.00 – 12.00

Zavetišče za živali
Zavetišče Meli Trebnje, Repče 10, 8210 Trebnje; vodja 
Dušan Hajdinjak; GSM 031 331 336. 

Pogrebno podjetje Navček, d. o. o.
Visoko 140, 4212 Visoko
031/577-229, 041/628-940
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36. redna seja Občinskega sveta
Po pozdravu župana in pregledu 
dnevnega reda je bil le-ta na pre-
dlog nekaterih svetnikov spreme-
njen. Po potrditvi prejšnje seje pa se 
je 36. redna seja, ki je trajala kar šest 
ur in pol, pričela s točko oziroma in-
formacijo o omejitvi tovornega pro-
meta na Kamniški cesti v Vodicah. 

Prisotni na seji so kot dodatek h gra-
divu prejeli tudi seznam dejavnosti 
in aktivnosti Občine Vodice v zvezi z 
omenjeno problematiko. Občina Vo-
dice je na Ministrstvo za infrastruktu-
ro in prostor, natančneje ministru g. 
Samu Omerzelu, konec marca poslala 
ponovni urgentni poziv za prepoved 
tovornega tranzita. Občina je pridobila 
tudi pravno mnenje na vprašanje, ali 
Občina Vodice lahko zakonito organi-
zira demonstrativno zaporo javne ce-
ste in ali je sklep Občinskega sveta o 
demonstrativni zapori javne ceste za-
konit. Odgovor pravnega strokovnjaka 
je, da je demonstrativna zapora ceste 
nezakonita, prav tako pa je nezakonit 
sklep, sprejet na prejšnji seji. 

Razpravljali so: Anton Kokalj, Maksi-
milijan Alfirev, Anton Kosec, Mojca 
Ločniškar, ddr. Tomaž Gyrgyek in 
Anton Logar. 

Svetnik Kokalj je župana opozoril na 
napako, saj je bil na ministrstvo poslan 
nepravilno zapisan sklep. Očital je, da 
občina še vedno premalo stori za reši-
tev te problematike. Izrazil je začude-
nje, da odvetnik ni preučil tega, kako 
ugotoviti, da država ne zagotavlja var-
nega prometa na tej cesti. Predlagal je, 
da se ministru ponovno pošlje pravilen 
in natančen sklep ter da se sklep pre-
stavi na drugo sejo, na katero naj bodo 
vabljeni tudi predstavniki pristojnih 
ministrstev. Alfirev je povedal, da se 
je osebno pozanimal o možnostih de-
monstrativne zapore ceste in informa-
cije pridobil v Občini Škofja Loka. Na 
podlagi besednega zagotovila je dobil 
odgovor, da občina državne ceste ne 
more zapreti. Lahko pa to stori civilna 
iniciativa, tako da ljudje na obeh pre-

hodih za pešce neprekinjeno prečkajo 
cesto in s tem umirjajo promet. Alfirev 
je podprl besede kolegice Ločniškarje-
ve na prejšnji seji, ko je predlagala, da 
je treba pred zaporo ceste preveriti vse 
potrebno, in v kolikor bi se ugotovilo, 
da dejanje ali ukrep za občino ne bi 
bil dober, bi se sklep spremenil. Ločni-
škarjeva je v razpravi opozorila, da se 
vsi svetniki oziroma celoten Občinski 
svet zaveda, da je demonstrativna za-
pora ceste skrajna možnost. Povedala 
je, da spoštuje županovo skrb o zako-
nitosti sklepa, ki ga je preveril odvetnik 
Drinovec, a izrazila razočaranje nad 
tem, da bi morala biti županova skrb 
na prvem mestu namenjena varnosti 
občanov, predvsem prebivalcev ob Ka-
mniški cesti. Strinjala se je s predlogom 
Logarja, saj meni, da bi bila z omejitvijo 
tranzitnega prometa problematika re-
šena. Dodala je še, da bi moral dober 
odvetnik preveriti, kakšne so zakonite 
možnosti, da se problem Kamniške 
ceste reši, ne pa, kakšne so možnosti, 
da se je ne reši. Kosec je dodal, da se 
glede rešitve in končnega cilja strinjajo 
vsi, le stališča skrajnega ukrepa so raz-
lična. Predlagal je, da se pridobi pisna 
izkušnja uspeha v Škofji Loki in predla-
gal neodvisno študijo možnosti obvo-
zne ceste. 

Na koncu razprave je podal mnenje 
in odgovore tudi župan. Najprej se je 
opravičil za napako glede napačno po-
slanega sklepa ministru in zagotovil, 
da bo ta nemudoma ponovno poslan. 
Strinjal se je s predlogom, da na eni 
izmed naslednjih sej obravnavajo do-
tično problematiko in na sejo povabijo 
tudi ključne za rešitev tega problema. 

V razpravo se je vključil tudi pobudnik 
civilne iniciative Luka Stare in vse nav-
zoče nagovoril, da je treba na problem 
pogledati tudi z druge strani. Predlog 
Logarja je odličen in kaže korak naprej. 
Žalosti pa ga, da se stvari dojemajo 
tako, kot se. Opozoril je, da bi morali 
razmišljati, kaj lahko in ne česa ne sme-
mo in tudi o tem, da bi morda razmi-
šljali o tožbi države, ki take pogoje, kot 

so na Kamniški cesti, dovoljuje. 

Seja se je nadaljevala z naslednjimi 
točkami dnevnega reda, na katerih so 
bili predstavljeni in sprejeti še nasle-
dnji sklepi:

 − Sklep o soglasju k ceni storitve po-
moči družini na domu v občini Vo-
dice za leto 2014. Predstavila ga je 
Helena Čampa iz zavoda Comett. 

 − Sklep o soglasju za oblikovanje 
predvidenega števila oddelkov in 
Sklep o številu otrok v oddelkih 
Vrtca Škratek Svit Vodice za šolsko 
leto 2014/2015. 

Občinski svet se je seznanil z letnim 
poročilom skupne občinske uprave 
občin Trzin, Komenda, Lukovica, Men-
geš, Moravče in Vodice za leto 2013. 
Predstavila ga je Irena Karčnik, vodja 
Medobčinskega inšpektorata. 

Občinski svet je sprejel letno poro-
čilo skupne občinske uprave občin 
Trzin, Komenda, Lukovica, Mengeš, 
Moravče in Vodice »Medobčinski in-
špektorat in redarstvo« za leto 2013.

Občinski svet Občine Vodice se je se-
znanil z Oceno varnostnih razmer na 
območju Občine Vodice. Poročilo je 
predstavil komandir policijske postaje 
Medvode g. Dejan Košir. 

Seja se je nadaljevala z letnim poroči-
lom JP Komunala Vodice za leto 2013 
in potrditvijo elaborata o oblikovanju 
cen storitev obvezne gospodarske 
javne službe oskrbe s pitno vodo ter 
elaborata o oblikovanju cen storitev 
obvezne gospodarske javne službe 
odvajanja in čiščenja komunalne in pa-
davinske odpadne vode v občini Vodi-
ce. Obrazložitev je podal direktor Jure 
Vrhovnik. 

Po razpravi so bili sprejeti naslednji 
sklepi: Bilančni dobiček iz leta 2013 
ostane na kontu skupine 93 kot ne-
razdeljeni dobiček. Sprejeto je bilo 
Letno poročilo Javnega podjetja Ko-
munala Vodice, d.o.o., za leto 2013 
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Zbiranje pobud za občinska priznanja

Na podlagi Pravilnika o priznanjih Občine Vodice (Uradno glasilo Občine Vodice, št. 3/2013) Občina Vodice objavlja 
zbiranje pobud za podelitev občinskih priznanj Občine Vodice.

Občina Vodice podeljuje priznanja zasluženim občanom, 
skupinam občanov, društvom in drugim pravnim osebam 
za njihove dosežke na področju gospodarstva, znanosti, 
šolstva, kulture, športa, humanitarnega delovanja in na 
drugih področjih človekove ustvarjalnosti.

Občina lahko podeli priznanje tudi drugim državljanom 
Republike Slovenije in tujim državljanom. 

Priznanja Občine Vodice ne morejo dobiti: župan, občinski 
svetniki, ki opravljajo funkcijo v tekočem mandatu, 
zaposleni v javnih zavodih, javnih podjetjih ter občinski 
upravi, če bi bilo priznanje povezano z izvrševanjem 
njihovih funkcij oziroma njihovega dela v organih in 
organizacijah.

Priznanja Občine Vodice so: 
 −  častni občan Občine Vodice,
 −  plaketa Občine Vodice,
 −  priznanje župana.

Častni občan Občine Vodice
Naziv častni občan Občine Vodice je najvišje priznanje 
občine, ki ga podeljuje občinski svet posameznikom 
za njihove izjemne dosežke ali dejanja, s katerimi so 
prispevali k razvoju in ugledu občine. Naziv častni občan 
Občine Vodice se podeljuje praviloma enkrat na štiri leta 
ob izteku mandata.

Plaketa Občine Vodice
Plaketo Občine Vodice podeli Občinski svet Občine 
Vodice skupinam občanov, društvom in drugim pravnim 
osebam za:

 − večletne uspehe in dosežke, s katerimi povečujejo 
ugled občine na področjih, opredeljenih v 2. členu pra-
vilnika,

 − njihove izjemne enkratne dosežke trajnejšega pomena,
 − delovne in druge jubileje.

Plaketa Občine Vodice se lahko podeli tudi posameznikom.

Priznanje župana
Župan Občine Vodice podeljuje priznanje župana zlasti 
učencem in dijakom, skupinam učencev ter dijakov ali 
mladoletnim članom društev ali klubov občine za posebne 
dosežke in uspehe na področju izobraževanja, kulture, 
znanosti, tehnike, ekologije in športa ter za dejanja, ki se 
odražajo v humanem odnosu do sovrstnikov in odraslih.

Župan lahko podeli priznanje tudi drugim posameznikom, 
skupini posameznikov, društvom in drugim pravnim 
osebam za posamezne enkratne dosežke in uspehe.

Pobuda za priznanje Občine Vodice mora biti podana v 
pisni obliki, z naslednjo vsebino:

 −  osnovni podatki o pobudniku (ime, priimek, naslov, 
telefonska številka, elektronski naslov),

 −  osnovni podatki o predlaganem kandidatu (ime, pri-
imek, naziv, naslov, datum rojstva, telefonska številka),

 −  natančna obrazložitev in utemeljitev pobude (če ob-
staja tudi kakšna dokumentacija za utemeljitev pobude,  
se priloži tudi ta).

Pobudo za podelitev priznanja lahko podajo posamezniki 
ali pravne osebe.
Pobuda se vloži osebno ali pošlje po pošti na naslov 
Občina Vodice, Kopitarjev trg 1, 1217 Vodice ali na 
elektronski naslov obcina@vodice.si, najkasneje do  
30. 6. 2014.

Župan Občine Vodice
Aco Franc Šuštar l.r.

ter predlagana sklepa Elaborata o 
oblikovanju cen storitev obvezne 
gospodarske javne službe oskrbe s 
pitno vodo in potrditev Elaborata 
o oblikovanju cen storitev obvezne 
gospodarske javne službe odvajanja 
in čiščenja komunalne in padavinske 
odpadne vode v občini Vodice. 

Sledila je točka dnevnega reda Odobri-
tev poravnave med Občino Vodice in 
Snedic Jernejo. Občinski svet Občine 
Vodice je pogojno sodno poravnavo 
odobril. 

Občinski svet je sprejel še Sklep o 1. 
spremembah in dopolnitvah letne-
ga načrta ravnanja z nepremičnim 
premoženjem Občine Vodice za leto 
2014, ki ga je predstavila Aleksandra 
Plevel. Sledil je zaključni račun Občine 
za leto 2013, ki ga je predstavil Matjaž 
Gorčan in ga je je po razpravi sprejel 
tudi Občinski svet. 

Med točkami dnevnega reda je bil 
tudi Osnutek Statuta Občine Vodice. 
Po predlogih in kratki razpravi glede 
statuta je župan predstavil poročilo 

o dosedanjem delu. Sledile pa so še 
pobude in predlogi. Peter Podgoršek 
je povedal, da se vaščani Gmajnice za-
hvaljujejo za ureditev pešpoti, imel pa 
je pripombo na propust na Zabrežju in 
opozoril, da je le-tega treba popraviti. 

Podroben zapisnik seje OS si lahko 
preberete na spletni strani Občine 
Vodice http://www.vodice.si.

 
Sejo povzela Natalija Rus.
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Javno podjetje Komunala Vodice, 
d.o.o., kot izvajalec obvezne gospo-
darske javne službe odvajanja in 
čiščenja komunalne in padavinske 
odpadne vode v občini Vodice tudi 
v letu 2014 nadaljuje z obveznim re-
dnim praznjenjem in čiščenjem ob-
stoječih greznic in malih komunalnih 
čistilnih naprav, saj smo kot izvajalci 
gospodarske javne službe zakonsko 
dolžni zagotavljati tudi redno pra-
znjenje in čiščenje obstoječih gre-
znic in malih komunalnih čistilnih 
naprav (v nadaljevanju MKČN) na 
vseh območjih, ki niso opremljena z 
javno kanalizacijo.

Praznjenje greznic in MKČN se mora 
izvesti najmanj enkrat na tri leta, 
kot je predpisano z državno Uredbo 
o odvajanju in čiščenju komunalne 
in padavinske odpadne vode (Ur. l. 
RS, št. 88/2011) in občinskim Odlo-
kom o odvajanju in čiščenju komu-
nalne odpadne in padavinske vode v 
občini Vodice (Uradno glasilo Občine 
Vodice, št. 3/2012).

JP Komunala Vodice, d.o.o., je že v 
marcu 2014 pričela z rednim praznje-
njem in čiščenjem greznic in MKČN. 
Po letnem operativnem planu je 
predvideno, da bi se v letu 2014 spra-
znile in očistile obstoječe greznice in 
MKČN na naslednjih območjih:

Obvezno redno praznjenje in čiščenje 
greznic in malih komunalnih čistilnih 

naprav v občini Vodice

Pregled praznjenja in čiščenja 
obstoječih greznic in MKČN v letu 2014

Zap. 
št. 

IME 
NASELJA

Leto 2014
Greznice MKČN

1 BUKOVICA 111 1

2 DOBRUŠA 30 1

3 POLJE 61 2

4 POVODJE 7

5 REPNJE 6 7

6 SKARUČNA 60 3

7 UTIK 2

8 VODICE 70 2
SKUPAJ 345 18

Odpadno komunalno blato, ki nastaja na kmetijskih gospodarstvih in je v 
skladu s predpisom, ki ureja uporabo blata iz komunalnih čistilnih naprav 
v kmetijstvu, tj. Uredba o uporabi blata iz komunalnih čistilnih naprav v 
kmetijstvu (Ur. l. RS, št. 62/08), in je zmešano skupaj s komunalno odpadno 
vodo, z gnojevko oziroma gnojnico, mora biti skladiščeno najmanj šest me-
secev, preden se ga sme uporabiti kot gnojilo v kmetijstvu.

Zgornjo določbo se lahko uporablja samo v primeru, če lastnik obstoječe 
greznice ali MKČN z zmogljivostjo, ki je manjša od 50 PE, izvajalcu javne 
službe – JP Komunala Vodice, d.o.o., po prejetem obvestilu o praznjenju in 
čiščenju obstoječih greznic ali MKČN predloži pisno izjavo, da je uporaba 
blata za gnojilo v kmetijstvu v skladu s predpisom, ki ureja uporabo blata iz 
komunalnih čistilnih naprav v kmetijstvu (Ur. l. RS, št. 62/08).

POSEBNO OBVESTILO  
ZA KMETIJSKA GOSPODARSTVA:

Vsi lastniki boste predhodno (vsaj 10 
dni prej) pisno obveščeni o terminu 
prevzema blata iz MKČN oziroma 
praznjenja in čiščenja greznic, seve-
da pa boste lahko prestavili datum 
praznjenja greznic na termin, ki vam 
najbolj ustreza.

Če vam termin praznjenja in čišče-
nja greznic ne ustreza, naprošamo 
vse obveščene lastnike, da spre-
membo termina čiščenja greznice 
ali MKČN sporočijo JP Komunala 
Vodice, d.o.o.:

pisno z obrazcem, ki je natisnjen na 
obvestilu ali po telefonu 
(01/ 833 25 00 ali 041 858 632) 

vsaj dva dni pred pričetkom 
opravljanja storitve.

Lastniki se lahko tudi sami predča-
sno odločite in naročite obvezno re-
dno praznjenje in čiščenje greznic ali 
malih komunalnih čistilnih naprav, 
tako da pokličete na tel. 01/ 833 25 
00 ali naročilo pošljete po elektron-
ski pošti na naslov sprejemna@jpk-
-vodice.si. 

Cena praznjenja in čiščenja obstoje-
čih greznic in MKČN je enaka kot v 
letu 2013, in sicer 18,7464 EUR/m3, 
in je najnižja v primerjavi z ostalimi 
izvajalci, ki čistijo greznice v Ljubljani 
in okolici.

Redno obvezno praznjenje in čišče-
nje greznic in prevzem blata iz MKČN 
na območju občine Vodice izvaja 
samo JP Komunala Vodice, d.o.o., 
preko pooblaščenega izvajalca GAŠ- 
PER TEAM Gašper PIPAN s.p., ki izvaja 
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praznjenje greznic in MKČN s komu-
nalnim vozilom na sliki.

Če pa ste greznico ali MKČN očistili 
že v lanskem letu ali v letu 2012 in 
imate račun oz. potrdilo o čiščenju 
greznice od izvajalca, ki opravlja sto-
ritve čiščenja in praznjenja greznic, 
nas o tem obvestite, saj vam v tem 
primeru ne bomo izvedli rednega či-
ščenja greznice ali MKČN.

Lastnikom, ki smo jim v letu 2013 po-
slali obvestilo o praznjenju in čišče-
nju greznic ali MKČN, a storitev zara-
di različni vzrokov ni bila izvedena, 
bomo v letu 2014 ponovno poslali 
obvestilo o obveznem praznjenju in 
čiščenju. Z računom oz. potrdilom o 
opravljeni storitvi praznjenja in či-
ščenja obstoječe greznice ali MKČN 
se lastniki izognete neljubi inšpekcij-
ski odločbi ali celo globi.

Za vsa natančna tolmačenja Uredbe 
o uporabi blata iz komunalnih čistil-
nih naprav v kmetijstvu (Ur- l- RS, št. 
62/08) se lahko zainteresirana kme-
tijska gospodarstva oglasijo na sede-
žu JP Komunala Vodice, d.o.o., Utik 1, 
1217 Vodice.

Jure VRHOVNIK
JP Komunala Vodice, d.o.o.

 

Dne 18. 4. 2014 so se na Občini 
Mengeš na pobudo Regionalne 
razvojne agencije Ljubljanske ur-
bane regije (RRA LUR) sestali župa-
ni in predstavniki občin Mengeš, 
Medvode, Domžale, Komenda, Tr-
zin in Vodice. Župani so razpravl-
jali o pobudi za ustanovitev nove 
Lokalne akcijske skupine (LAS) na 
skupnem območju šestih občin. 

Župani občin Mengeš, Medvode, 
Domžale, Komenda, Trzin in Vodice 

sprejeli pobudo o ustanovitvi 
Lokalne akcijske skupine (LAS)

Lokalna akcijska skupina bo omogo-
čala koriščenje finančnih sredstev iz 
Evropskega kmetijskega sklada za 
razvoj podeželja (EKSRP) v obdobju 
2014–2020, območje navedenih ob-
čin pa do sedaj ni bilo vključeno v ta 
program, saj na tem območju LAS ni 
bila ustanovljena.

V Sloveniji je v programskem ob-
dobju 2007–2013 ukrepe iz naslo-
va programa podeželja 2007–2013 
izvajalo 33 lokalnih akcijskih skupin, 
ki jih je organ upravljanja na Minis-
trstvu za kmetijstvo in okolje potrdil 
v letih 2008 in 2009. LAS-i so izvajali 
različne projekte, ki so jih izbrali po 

pristopu od spodaj navzgor in so 
prispevali k uresničevanju lokalnih 
razvojnih potreb.

Župani in predstavniki občin so na 
sestanku soglasno podprli pobudo 
za ustanovitev nove Lokalne akcij-

ske skupine in pooblastili RRA LUR za 
izvedbo nadaljnjih pripravljalnih po-
stopkov za ustanovitev LAS. Pobude 
bodo v naslednjih mesecih obravna-
vali in potrjevali občinski sveti vseh 
udeleženih občin.



8
  številka 4, maj 2014

O
bč

in
sk

i t
el

es
ko

p

Spoštovane občanke in spoštovani občani!

S prvim majem 2014 nižje cene 
komunalnih storitev v občini Vodice

Nove cene 
v EUR Trenutno  

veljavne cene v EUR

VODARINA m3 0,6660 0,6950

STORITEV m3 Nove cene 
v EUR

Trenutno  
veljavne cene v EUR

Odvajanje in čiščenje komunalne odpadne 
vode m3 1,4763 1,6107

Odvajanje padavinske odpadne vode m3

0,0483 0,0799

Uredba o metodologiji za oblikova-
nje cen storitev obveznih občinskih 
gospodarskih javnih služb varstva 
okolja (Uradni list RS, št. 87/12 in 
102/12), ki je začela veljati s 01. 01. 
2013 določa, da je treba pripraviti 
elaborate o oblikovanju cen za izva-
janje storitev javne službe oskrbe s 
pitno vodo in odvajanje in čiščenje 
komunalne in padavinske odpadne 
vode v občini Vodice, s katerimi mora 
izvajalec obvezne občinske gospo-
darske javne službe - Javno podjetje 
Komunala Vodice, d.o.o., za vsako 
obračunsko obdobje ugotoviti raz-
liko med obračunsko ceno storitev 
(po dejanskih količinah ter realizira-
nih stroških) ter potrjeno ceno. 

Ugotovljena razlika (negativna ali po-
zitivna) se upošteva pri izračunu pred-
računske cene za prihodnje obdobje, 
kar se prikaže v elaboratu o oblikova-
nju cen. V primeru, da je ugotovljena 
razlika večja ali manjša od 10 %, mora 
izvajalec poslati elaborat pristojnemu 
občinskemu organu, ki mora začeti 
postopek potrjevanja cene.

Iz elaboratov o oblikovanju cen sto-
ritve obveznih gospodarskih javnih 
služb odvajanja in čiščenja komunal-
ne in padavinske odpadne vode in 
oskrbe s pitno vodo v občini Vodice 
za leto 2014 sledi, da se bo cena oskr-
be s pitno vodo znižala za 4,35 %,  
cena za odvajanje padavinske odpa-

dne vode pa se bo znižala za 39,55 %. 
Skupna cena storitve čiščenje in od-
vajanje komunalne odpadne vode se 
je znižala za 8,34 % 

Cene števnine, vzdrževalnine in 
omrežnine za vodovod in kanali-
zacijo so ostale nespremenjene. 

Treba je poudariti, da Občina Vodice 
tudi po potrditvi elaboratov za leto 
2014 delno subvencionira omrežni-
no za vodovod in kanalizacijo ter 
vodarino in čiščenje komunalne od-
padne vode za gospodinjstva in izva-
jalce nepridobitnih dejavnosti. 

Tako JP Komunala Vodice, d.o.o., kot 
tudi Občina Vodice sta z namenom, 
da se občanom zniža obremenitev 
družinskega proračuna za komu-
nalne storitve – četudi le z manjšim 
znižanjem položnic – predlagala zni-
žanje vseh cenovnih postavk, tudi tis- 
tih, ki so se znižale za manj kot 10%.

Občinski svet je na 36. redni seji dne 
22. 04. 2014 sprejel vse predlagane 
cene za odvajanja in čiščenja komu-
nalne in padavinske odpadne vode 
ter oskrbe s pitno vodo v občini Vo-
dice.

Nove cene, ki vključujejo subvencijo, 
stopijo v veljavo s 1. 5. 2014 (junijske 
položnice).

Cenik komunalnih storitev si lahko 
ogledate tudi na internetni strani: 
www.Vodice.si pod JP Komunala Vo-
dice.
 
Za lažje razumevanje vpliva spre-
memb cen na družinski proračun 
občanov občine Vodice, smo pripra-
vili primerjalni izračun za 4-člansko 
družino, ki ima vodomerni števec di-
menzije DN 20 in porabi 16 m3 vode 
mesečno: 

STORITEV Količina Enota
Trenutno 
veljavna  

cena

Skupaj v 
EUR brez 

DDV
DDV 9,5%

Skupaj v 
EUR z 
9,5% 
DDV

Sprejeta 
cena po 

Elaboratu 
2014

Skupaj v 
EUR brez 

DDV
DDV 9,5%

Skupaj 
EUR z 
9,5% 
DDV

Razlika v  
ceni

Vodarina in vodno povračilo 16 m3 0,6950 11,12 €  1,0564 12,18 €   0,6660 10,66 €   1,0123 11,67 €   

Omrežnina za vodovod 1 mes 7,0821 7,08 €    0,6728 7,75 €     7,0821 7,08 €    0,6728 7,75 €    
Najemnina infr.  z zavarovanjem 1 mes 1,8682 1,8682

Števnina DN 20 1 mes 2,0000 2,0000
Vzdrževalnina 1 mes 3,2139 3,2139

Republiška ok. Dajatev 16 m3 0,5283 8,45 €    0,0000 8,45 €     0,5283 8,45 €    0,0000 8,45 €    
28,38 € 27,88 € -0,51

98,21%

Gospodinjstvo, priključeno na greznico



9
  številka 4, maj 2014

O
bč

in
sk

i t
el

es
ko

p

Ob svetovnem dnevu Zemlje se je 
na Gospodarskem razstavišču Lju-
bljana tudi letos v organizaciji dru-
štva Planet Zemlja odvijala že peta 
dvodnevna Eko konferenca.
  
Prvi dan društvo že tradicionalno na-
meni mladim, ko na prireditvi vzgoj-
no-varstvenim in vzgojno-izobraže-
valnim zavodom – od vrtcev pa do 
srednjih šol – podeli nazive Planetu 
Zemlja prijazna šola/vrtec. Letos je ta 
naziv prejelo 92 zavodov, v natečaju 
pa je sodelovalo prek 32.000 otrok, 
mentorjev in staršev. Letos je znotraj 
natečaja potekalo tudi državno tek-
movanje v pripravi novinarskih pri-
spevkov na temo varovanja okolja in 
ohranjanja narave, imenovano Zeleno 
pero, in projekt, ki že od leta 2006 uži-
va podporo vsakokratnega predsedni-
ka Republike. Tako se je na prireditvi 
zbralo prek 350 otrok in mentorjev, te 
pa so s svojim obiskom počastili pred-

sednik Republike Borut Pahor, minister 
za izobraževanje dr. Jernej Pikalo, zma-
govalka letošnje Eme Tinkara Kovač, 
trenerka javnega nastopanja Saša Ein-
siedler, pevka Jadranka Juras, stand up 
komik Tin Vodopivec in mnogi drugi. 
Drugi dan konference pa je bil v zna-
menju trajnostnega turizma; društvo 
je s pomočjo Zavoda Tovarna trajno-
stnega turizma – GoodPlace izpejalo 
strokovno konferenco z eminentnimi 
gosti in zanimivimi primeri dobre pra-
kse. Med temi je še posebej izstopal 
projekt KMNIČ iz Izole, pri katerem so 
se združili ponudniki hrane, društva, 
pridelovalci in ribiči ter se dogovori-
li, da bodo v svojih lokalih ponujali 
le lokalno pridelano hrano. Projekt 
podpira tudi društvo Planet Zemlja, 
saj so prevozniki hrane eden večjih 
onesnaževalcev našega planeta, pre-
delava hrane pa eden pomembnejših 
vzrokov za izbruh sodobnih bolezni. 
Ob robu dvodnevnega dogajanja sta 

potekala tudi Eko bazar in Eko razsta-
va, kjer se je predstavila tudi občina 
Vodice s svojo bogato zgodovino in 
zanimivimi zgodbami ter lokacijami za 
različne vrste obiskovalcev. 

Za najmlajše obiskovalce dogodka pa 
je Občina darovala tudi znamenite vo-
diške preste, za kar se ji društvo Planet 
Zemlja iskreno zahvaljuje. 

Besedilo in foto:  
Društvo Planet Zemlja 

STORITEV Količina Enota Trenutno 
veljavna cena

Skupaj v 
EUR brez 

DDV
DDV 9,5%

skupaj v 
EUR z 
9,5% 
DDV

Sprejeta 
cena po 

Elaboratu 
2014

Skupaj v 
EUR brez 

DDV
DDV 9,5%

Skupaj v 
EUR z 
9,5% 
DDV

Razlika v  
ceni

Vodarina in vodno povračilo 16 m3 0,6950 11,12 €   1,0564 12,18 €   0,6660 10,66 €   1,0123 11,67 €   
Omrežnina za vodovod 1 mes 7,0821 7,08 €    0,6728 7,75 €     7,0821 7,08 €    0,6728 7,75 €    

Najemnina infr.  z zavarovanjem 1 mes 1,8682 1,8682
Števnina DN 20 1 mes 2,0000 2,0000

Vzdrževalnina 1 mes 3,2139 3,2139
Republiška ok. Dajatev 16 m3 0,0528 0,84 €    0,0000 0,84 €     0,0528 0,84 €    0,0000 0,84 €    
Odvajanje odpadnih voda 16 m3 0,1554 2,49 €    0,2362 2,72 €     0,6820 10,91 €   1,0366 11,95 €   
Omrežnina za odvajanje odpadnih voda 1 mes 2,1204 2,12 €    0,2014 2,32 €     2,1240 2,12 €    0,2018 2,33 €    
Čiščenje odpadnih voda 16 m3 1,4553 23,28 €   2,2121 25,50 €   0,7943 12,71 €   1,2073 13,92 €   
Omrežnina za čiščenje odpadnih voda 1 mes 0,9299 0,93 €    0,0883 1,02 €     0,9299 0,93 €    0,0883 1,02 €    

52,34 €  49,48 € -2,86
94,54%

Gospodinjstvo, priključeno na fekalno 
kanalizacijo

STORITEV Količina Enota
Trenutno 

veljavna cena

Skupaj v 
EUR brez 

DDV
DDV 9,5%

Skupaj v 
EUR z 
9,5% 
DDV

Sprejeta 
cena po 

Elaboratu 
2014

Skupaj v 
EUR brez 

DDV
DDV 9,5%

Skupaj v 
EUR z 
9,5% 
DDV

Razlika v  
ceni

Vodarina in vodno povračilo 16 m3 0,6950 11,12 €   1,0564 12,18 €   0,6660 10,66 €   1,0123 11,67 €   
Omrežnina za vodovod 1 mes 7,0821 7,08 €    0,6728 7,75 €     7,0821 7,08 €    0,6728 7,75 €    

Najemnina infr.  z zavarovanjem 1 mes 1,8682 1,8682
Števnina DN 20 1 mes 2,0000 2,0000

Vzdrževalnina 1 mes 3,2139 3,2139
Republiška ok. Dajatev 16 m3 0,0528 0,84 €    0,0000 0,84 €     0,0528 0,84 €    0,0000 0,84 €    
Odvajanje odpadnih voda 16 m3 0,1554 2,49 €    0,2362 2,72 €     0,6820 10,91 €   1,0366 11,95 €   
Omrežnina za odvajanje odpadnih voda 1 mes 2,1204 2,12 €    0,2014 2,32 €     2,1204 2,12 €    0,2014 2,32 €    
Čiščenje odpadnih voda 16 m3 1,4553 23,28 €   2,2121 25,50 €   0,7943 12,71 €   1,2073 13,92 €   
Omrežnina za čiščenje odpadnih voda 1 mes 0,9299 0,93 €    0,0883 1,02 €     0,9299 0,93 €    0,0883 1,02 €    
Odvajanje meteornih voda 21,19 m3 0,0670 1,42 €    0,1349 1,55 €     0,0483 1,02 €    0,0972 1,12 €    
Omrežnina za odvajanje meteornih voda 1 mes 1,8304 1,83 €    0,1739 2,00 €     1,8304 1,83 €    0,1739 2,00 €    

55,89 €  52,60 € -3,30
94,10%

Gospodinjstvo, priključeno na fekalno in 
meteorno kanalizacijo

Direktor JP Komunala Vodice, d.o.o.
  Jure Vrhovnik

Občina Vodice na peti  
       Eko konferenci
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KAMNIŠKA 
tovornih

»Življenje ob Kamniški cesti je nevzdržno, glasno in nevarno. Fasade in hiše 
pokajo, zelo je ogrožena varnost otrok. Tovornjaki vozijo po pločnikih, se 
ustavljajo, da se lahko srečajo z drugimi tovornimi vozili. Spet drugi drvijo z 
neprimerno hitrostjo in tako še bolj ogrožajo varnost. Pločnik je preozek in ne-
ustrezno narejen, saj je komaj prostora za otroški ali invalidski voziček. Pogled 
na otroke, šolarje in pešce je grozljiv, ko dobesedno hodijo po tanki črti nevar-
nosti. S strahom si mislimo, je res potrebna žrtev, da se bodo za to pristojni lju-
dje zganili?«

g. Sodnik

Če ne poznate trenutnega stanja 
na Kamniški cesti, bo dovolj, da 
se sprehodite vzdolž nje ne gle-
de na čas dneva in bo pogled na 
problematiko zelo hitro jasen. Na 
delovni dan ob 7:15 sem se peljala 
iz Kamnika. Promet pri Gasilskem 
domu Vodice se je dobesedno 
ustavil. Kar šest tovornjakov, trije 
eden za drugim in ravno tako iz 
nasprotne smeri, so se milimeter 
po milimeter borili, da jim je uspe-
la pot eden mimo drugega. Vozni-
kom teh velikih vozil sem v mislih 
čestitala za precizno srečanje, a na 
glas sem si rekla: » Joj, to je ta ne-
srečna Kamniška«. In verjetno je 
enako tudi uro kasneje, ko šolarji 
ubirajo isto pot v šolo. 

Obvoznica Želodnik–Vodice je ta 
trenutek verjetno največja želja ob-
čanov, ki živijo ob Kamniški cesti. Ta 
je namreč vse bolj obremenjena, še 
posebej po odprtju Poslovne cone 
Komenda. Problem ni samo gost 
promet, temveč tudi težka tovorna 
vozila, ki ogrožajo vse udeležence v 
prometu in okoliške prebivalce. Ce-
sta ni varna, zato od države pričaku-
jejo čim prejšnje ukrepe. 

Ustanovila se je tudi iniciativa kraja-
nov za ureditev tamkajšnjih nevzdr-
žnih razmer. Svetniki na občinskih 
sejah razpravljajo in iščejo rešitve. 
Če »potegnemo črto«, je vsem, tako 
občini kot svetnikom in prebival-
cem, cilj samo eden – najti rešitev in 
umiriti promet. Cilj je torej skupen, 
a pogled na problematiko in način 
reševanja sta različna. Zato smo dali 
možnost vsem ključnim, da izrazijo 
in povedo svoj vidik problematike in 
njene rešitve. 

Kronologija aktivnosti Občine Vodice  
za izgradnjo Obvoznice in za rešitev 

problematike Kamniške ceste
Občina Vodice z županom si od leta 
2011 naprej vseskozi prizadeva, da 
bi država v najkrajšem možnem času 
zgradila novo obvoznico, ki bi reši-
la nastalo nevzdržno situacijo skozi 
naselje Vodice. Tako so župani občin 
Vodice, Komenda in Kamnik v aprilu 
2011 na Ministrstvo za promet posla-
li prošnjo in urgenco za pospešitev 
gradnje glavne ceste Želodnik–Vo-
dice. Na Direkcijo RS za ceste je bila 

maja 2011 posredovana analiza šte-
tja prometa skozi Vodice. Takrat je 
podjetje Intermatic d.o.o. ugotovilo 
skoraj 200-odstotno rast prometa 
od leta 2005, merilno mesto je bilo v 
Vodicah. 

Aprila leto kasneje je Občina Vodice 
na Ministrstvo za promet poslala pro-
šnjo za uvrstitev potrebnih aktivno-
sti na državnih cestah v občini Vodi-
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CESTA - omejitev 
vozil ali zapora?

ce v proračun RS za leto 2012. Poleg 
pobude za sanacijo poškodovanega 
vozišča na odseku Vodice–Moste in 
na cesti Ljubljana–Vodice se občina 
prioritetno zavzema za dokončanje 
navezovalne ceste Želodnik–Men-
geš–Vodice. Takoj za tem (18. 4. 
2012) se je župan udeležil sestanka 
na DRSC. Iz zapisnika je zaznati, da se 
bo problematične odseke državnih 
cest v začetku leta 2013 rekonstrui-
ralo glede na izgradnjo obvoznice. 
Decembra je občina na Ministrstvo 
za promet (g. Boštjanu Riglerju) po-
slala prošnjo in urgenco za pospeši-
tev gradnje navezovalne ceste Želo-
dnik–Mengeš–Vodice in postavitev 
protihrupnih ograj na predelu AC 
Skaručna Torovo. V marcu 2013 pa je 
ponovno naslovila dopis na Ministr-
stvo za promet v zvezi s problema-
tiko izgradnje Obvoznice, v katerem 
je zastavila vprašanje, kdo je uradni 
nosilec projekta izgradnje omenjene 
obvozne ceste. Mesec kasneje je bil 
prejet odgovor s strani DARS-a. V do-
pisu navajajo, da v poslovnem načr-
tu ni zagotovljenih sredstev za priče-
tek pridobivanja nepremičnin, zato 
tudi ne morejo določiti terminov za 
nadaljevanje potrebnih postopkov 
ter začetek gradnje na predmetnem 
odseku.

Župan Občine Vodice je v mesecu 
maju 2013 Svetu Ljubljanske urbane 
regije LUR predstavil problematiko 
in dosegel, da je bil na Svetu sprejet 
sklep, da je obvozna cesta Vodice–
Želodnik izjemnega regionalnega 
pomena in da se projekt umesti v 
razvojni projekt regije. V juniju je bilo 
na Ministrstvo za finance, ministru 
Urošu Čuferju, s strani občine po-
slano pismo s pozivom za izgradnjo 
obvoznice, saj Kamniška cesta dobe-
sedno razpada. V septembru pa se je 
izvedla peticija za izgradnjo navezo-
valne ceste Želodnik–Mengeš–Vodi-
ce. Zbranih je bilo le 92 podpisov ob-
čanov. V oktobru so krajani ustanovili 
civilno iniciativo. Občina Vodice je 

28. 11. 2013 na Ministrstvo za infra-
strukturo in prostor, ministru Samu 
Omerzelu, naslovila urgentni poziv 
za prepoved tovornega tranzita sko-
zi Vodice. V kolikor zahtevi minister 
ne ugodi, bo civilna iniciativa pričela 
z demonstrativnimi zaporami. Sko-
raj po mesecu dni je sledil odgovor 
oziroma dopis, ki ga je ministrstvo 
poslalo na Direkcijo RS za ceste, v ka-
terem jo naproša, naj kot upravljavec 
ceste R2 – 413/1080 preuči možnosti 
preusmeritve tovornega prometa 
mimo Vodic, ki ne sme biti škodljiv 
za gospodarsko panogo. Direkcija je 
sporočila, da je v tej smeri že ukrepa-
la in prepovedala tovorni promet z 
osno obremenitvijo nad 8 ton/os. V 
bodoče pa naj bi poostrila tudi nad-
zor nad upoštevanjem prometa in 
izvajala pogostejša tehtanja vozil na 
obravnavanem odseku. V dopisu je 
navedeno, da bo direkcija pridobila 
tudi dejanske podatke o deležu to-
vornega tranzita skozi Vodice. Obči-
na je ponovno poslala pismo na Mi-
nistrstvo za infrastrukturo in prostor 
z zahtevo, naj pristojni minister odre-

di prepoved tovornega tranzita nad 
7,5 ton na Kamniški cesti, predlagala 
pa je tudi morebitne obvozne poti 
za tovorni promet. Občina Vodice je 
medtem v vednost prejela dopis, ki 
ga je PC Komenda naslovila na mini-
stra Sama Omerzela, in sicer pobudo, 
naj se obvozna cesta uvrsti v državni 
proračun, saj so uničene asfaltne pla-
sti smrtno nevarne.

Aprila, natančneje 9. 4. 2014, je obči-
na s strani Ministrstva za infrastruk-
turo in prostor prejela oceno odliva 
tovornih vozil na cestni povezavi Vo-
dice–Moste. Zaključki njihove oceno 
so, da odsek R2-413/1080 Vodice–
Moste ostane odprt za tovorni tran-
zit. Trajno rešitev naj bi predstavljala 
izgradnja novogradnje ceste Želo-
dnik–Mengeš–Vodice, odsek Žeje–
Vodice. Devet dni kasneje je župan 
Aco Franc Šuštar sklical sestanek s 
predstavniki Občine Vodice, DRSC-
-ja, DRI-ja in DARS-a. Glavna tema 
sestanka je bila izboljšanje prome-
tne varnosti na Kamniški cesti in 
opredelitev pristojnosti za gradnjo 

Aco Šuštar, župan
»Občina Vodice si vseskozi prizadeva, da se bo nastala prometna situacija 
skozi Vodice rešila v interesu povečanja prometne varnosti in izboljšanja bi-
vanjskega okolja. Skupaj z zaposlenimi v upravi in z zunanjimi sodelavci smo 
bili do sedaj delno že uspešni pri reševanju problematike na obeh državnih 
cestah. Naj opomnim občane na naš uspešen dogovor o rekonstrukciji ceste 
in zamenjavi pokrovov jaškov od središča Vodic do meje z občino Komenda 
ter obnovo ceste od Skaručne proti Vodicam. Če samo pogledate v sosednje 
občine, imajo ceste v nadaljevanju drugačno preobleko. Žal pa z našimi pozivi 
po izgradnji nove obvozne ceste še nismo bili dovolj uspešni in upamo lahko, 
da bo država našla način, da za to cesto poišče ustrezna finančna sredstva. 
Težavo vidim tudi v dejstvu, da sem v svojem dosedanjem kratkem mandatu 
imel priložnost spoznati že tri različne pristojne ministre, zadnji niti ne ve, kje 
so Vodice. Vse pa kaže, da bom do konca svojega prvega mandata županova-
nja spoznal verjetno še četrtega ministra. Tako se pač ne da v državi ničesar 
rešiti in ker je obvozna cesta regijsko izjemno pomembna, bi jo država skoraj 
v celoti lahko sofinancirala iz evropskih sredstev, če bi le kdo na tem tudi delal, 
vendar naj vam pojasnim, da sam nisem minister za infrastrukturo in promet 
in na to žal nimam vpliva. Si bom pa vsekakor še naprej prizadeval in iskal 
možne rešitve, da bodo Vodice čim prej pridobile novo obvoznico. Prvi ukrep 
za bližji cilj bo zaključena komasacija, ki naj bi po naših navodilih državi za-
gotovila koridor zemljišč za novo obvozno cesto.«
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in financiranje navezovalne ceste Že-
lodnik–Mengeš–Vodice. Iz zapisnika 
je razvidno, da trenutno ne DRSC ne 
DARS nista določena kot investitor 

dotične obvoznice, niti za ta pro-
jekt nimata predvidenih nikakršnih 
sredstev. Na podlagi ugotovljenega 
stanja bo Občina Vodice na pristoj-

nega ministra naslovila vprašanje in 
zahtevala eksakten odgovor, kdo je 
pristojen investitor za izgradnjo in 
financiranje odseka ceste Žeje–Vo-
dice (obvoznice Vodice). Na sestanku 
sta bila sprejeta sklepa, da se do 31. 
5. 2014 tovorni promet v dnevnem 
času omeji na 30 km/h (izvede DRSC) 
in da se do začetka novega šolskega 
leta 2014/2015 postavi nov prehod 
za pešce na Kamniški cesti (obmo-
čje Ob grabnu) s sočasno preverbo 
možnosti za preureditve obstoječih 
semaforjev na senzor hitrosti.

Občina Vodice je v zadnjih treh letih 
na različne pristojne institucije na-
slovila skupaj preko 20 uradnih dopi- 
sov, na katere je žal največkrat dobila 
le načelne odgovore.
 Tekst: Natalija Rus

Foto: Rok Štupar

Civilna iniciativa
Zaradi problematike na Kamniški ce-
sti se je ustanovila tudi civilna inici-
ativa, ki jo zastopata predstavnika in 
pobudnika Katja Gorenjak in Luka 
Stare. Nastala je na pobudo prebi-
valcev in sosedov Kamniške ceste. 
Na prvem srečanju smo se zbrali 
prebivalci ob Kamniški cesti ter tako 
formirali Civilno iniciativo Kamniška 
cesta. Oblikovali smo stališča, naše 
zahteve in celotno problematiko 
predstavili Občinskemu svetu na no-
vembrski seji 18. 11. 2013. Naše zah-
teve so bile: 
 

Takojšnja prepoved tovornega prometa nad 7,5 t skozi Vodice, razen za lokal-
no dostavo v območju občine Vodice. Zahteva za pričetek izgradnje obvozni-
ce. Zahtevo naj župan posreduje ustreznim državnim organom in upravljav-
cu ceste. V primeru neukrepanja bomo cesto demonstrativno zaprli. 

Pričakujemo podporo Občinskega sveta pri reševanju navedene problema-
tike, zato smo zahtevali, da Občinski svet sprejme sklep o podpori predloga 
civilne iniciative za prepoved prometa nad 7,5 t in podporo demonstrativne 
zapore, če upravljavec ceste v roku 30 dni ne ukrepa. Dodali smo še zahtevo, 
naj župan pošlje pristojnemu državnemu organu, ki upravlja s cesto, zahtevo 
civilne iniciative in Občinskega sveta, ter jih obvesti o tem, da občina podpi-
ra zaporo ceste, če pristojni organi ne izvedejo prepovedi tovornega prometa 
nad 7,5 t v roku 30 dni. 

Občinski svet je na seji soglasno pod-
prl civilno iniciativo. Odgovor s strani 
upravljavca cest pa je bil negativen. 
Začeli so se pogovori glede zapore 
ceste. Glede na to, da je Občinski svet 
soglasno podprl naše zahteve, smo 
pričakovali in še vedno pričakujemo, 
da nam občina, občinska uprava in 
Občinski svet aktivno pomagajo pri 
sami organizaciji in izvedbi zapore. 
Občinski svet je sprejel tudi sklep, 
da bo Občina Vodice organizator-
ka demonstrativne zapore ceste v 
primeru, da minister ne bo odredil 
omejitve tovornega prometa v 30 
dneh. Zaskrbljeno tudi opažamo, 
da se zapisi o sprejetem sklepu 
niso pojavili v Kopitarjevem glasu. 
Civilna iniciativa meni, da je glede na 

vse dosedanje izčrpane možnosti or-
ganizacija zapore ceste nujen in edi-
ni ukrep! Opažamo, da se mnogo ob-
čanov morda ne zaveda nevarnosti 
in morebitnih tragedij, ki nam pretijo 
ob Kamniški cesti. Cesta predsta-
vlja eno od glavnih poti šolskih in 
predšolskih otrok v šolo oziroma 
vrtec ter na obšolske dejavnosti. 
Spreletava me srh, ko gledam, 
kako se otroci posamezno in v 
skupinah sprehajajo po pločni-
ku Kamniške ceste, za njimi pa s 
hitrostjo krepko preko 50 km/h 
pripelje tovorno vozilo, sunkovi-
to zavira in zapelje na pločnik, da 
se izogne trku v nasproti vozeče 
tovorno vozilo, ki švigne mimo ... 
upam, da se bo vedno srečno izšlo. 

Problematika Kamniške ceste je naš 
skupen problem, težava vseh obča-
nov in je akutni primer, ki zahteva 
vso pozornost in intenziteto reševa-
nja. Osnovni življenjski standardi in 
pogoji življenja so ob Kamniški cesti 
grobo kršeni. Menimo, da je glede na 
težavnost in potencialno nevarnost 
rešitev problematike Kamniške ceste 
zagotovo temeljna naloga občinske 
uprave. 

Na tem mestu ponovno pozivam 
Občinski svet, g. župana in njegovo 
upravo, naj se zavedajo, da je proble-
matika na Kamniški cesti tako huda 
in ogrožajoča, da jo je treba obrav-
navati prioritetno. Menimo, da je po-
trebno takojšnje ukrepanje, tudi tisto 
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najbolj skrajno – z zaporo ceste! Če 
bomo samo čakali in ugotavljali, ka-
teri člen v zakonu bomo kršili, se ne 
bo spremenilo nič. Prebivalci občine 
Vodice smo volili župana, ker smo 
mu zaupali, da zastopa naše intere-
se, razvija in varuje naše okolje. Ta 
trenutek smo ogroženi in želimo si 
rešitve. Veliko lažje je navesti razloge, 
zakaj se nekaj ne da, in zaključiti, da 
se ne da storiti nečesa, ker nismo za 
ničesar pristojni in odgovorni. Upam, 
da temu ne bo tako.

Luka Stare 
v imenu Civilne  iniciative  

Kamniška cesta 

Svoje mnenje o problematiki Kamniške ceste je izrazila tudi Svetniška skupina NSi 

Opozicija za odločnejše ukrepanje za varnost na Kamniški cesti 

Naša svetniška skupina je že za mar-
čevsko sejo predlagala posebno točko 
dnevnega reda v zvezi s problematiko 
prometne varnosti na Kamniški cesti. 
Predlagala je dva sklepa:
 
-  Občina Vodice zahteva, da v 

skladu z dopisom Direkcije Re-
publike Slovenije za ceste mini-
ster, pristojen za promet v Repu-
bliki Sloveniji, sprejme odločitev 
o omejitvi tovornega prometa 
nad 7,5 t skozi naselje Vodice.  

-  Če minister v 30 dneh odločitve 
o omejitvi ne sprejme, bo Obči-
na Vodice organizirala demon-
strativno zaporo ceste.

Za prvi sklep je glasovalo 11 prisotnih 
svetnikov, za drugi sklep pa le 6, med 
njimi tudi trije člani opozicijske sve-
tniške skupine. 

V zvezi z drugim sklepom se je razvi-
la široka razprava. Čeprav je Občinski 
svet že v lanskem letu soglasno pod-
prl demonstrativno zaporo Kamni-
ške ceste, če državne inštitucije ne 
bodo ukrepale, pa pozicijski svetniki, 
vključno z županom, niso bili navdu-
šeni, da naj bi to zaporo organizirala 
Občina Vodice. Tako ravnanje je nera-
zumljivo, saj so se lansko leto mnogi 
od njih podpisali pod zahtevo civilne 
iniciative. Naš argument je bil, da je 
občina nosilka interesa občanov in 
naj zato prevzame organizacijo in od-
govornost za reševanje problematike. 

Predlagali smo tudi naj občina odloč-
neje nastopi v postopkih za zagota-
vljanje varnosti na Kamniški cesti. 
Predlagali smo naj župan in občinska 
uprava preverita pravne možnosti 
tožbe na sodišču proti državnim or-
ganom in odgovornim osebam, ki ne 
zagotavljajo varnosti na državni cesti 
v skladu s predpisi. Poleg tega mora 
biti prav občina glavni dejavnik, da 
se gradnja obvoznice premakne z 
mrtve točke. Razmere na Kamniški 
cesti so že dalj časa nevzdržne. Skozi 
Vodice se dnevno vali množica tovor-
njakov, težjih od 7,5 ton. Ker je cesta 
preozka za srečanje dveh težkih to-
vornjakov, vozijo kar po pločnikih, po 
katerih hodijo otroci v šolo.

Na aprilski seji smo bili svetniki in 
predstavniki civilne pobude za ome-
jitev prometa na Kamniški cesti se-
znanjeni z izvajanjem sklepov, ki smo 
jih sprejeli na marčevski seji. Gradivo 
smo prejeli šele na seji. Iz njega je bilo 
razvidno, da župan na pristojnega 
ministra sploh ni naslovil vsebine 1. 
sklepa, ki je bil sprejet, ampak prired-
bo, ki od ministra ni zahtevala ukrepa-
nja, ampak le odgovor na nastalo situ-
acijo. Drugega sklepa pa sploh niso 
priložili. Županu smo povedali, da je 
tako ravnanje nezakonito. V skladu z 
zakonodajo je župan dolžen izvajati 
sprejete sklepe Občinskega sveta, če 
pa meni, da so nezakoniti, pa jih mora 
na prvi naslednji seji dati v ponovno 
odločanje. Tega ni storil. Poleg tega je 

odvetnik, ki ga plačuje občina, napisal 
pravno mnenje o tem, da sta sklepa 
Občinskega sveta pomanjkljiva ozi-
roma eden celo nezakonit. Ni pa pre-
dlagal nobene rešitve. Župana smo 
tudi vprašali, v kakšni vlogi nastopa 
svetovalec za investicije na področju 
komunale, saj je državni uslužbenec, 
zadolžen za področje državnih cest, 
hkrati pa se z občino pogaja za ureja-
nje problematike na teh istih cestah. 
Menimo, da gre za očiten konflikt 
interesov, ki ga mora župan takoj 
odpraviti. 

Župan je priznal, da ni ravnal v skladu 
z zakonom in da bo na naslednji seji 
napake popravil. Obvestil nas je, da 
je izdelana študija, ki predlaga rešitve 
za omilitev problematike Kamniške 
ceste. Poročal je tudi o sestanku z dr-
žavnimi institucijami, ki je potekal na 
občini tri dni pred sejo sveta. Rešitve, 
ki so jih skupaj predlagali, po mne-
nju naše svetniške skupine ne rešu-
jejo situacije, ampak jo na nekaterih 
segmentih še poslabšujejo. Edina 
rešitev je omejitev tranzitnega to-
vornega prometa na 7,5 ton. Tran-
zitni promet pa je za občino Vodice 
tudi promet do Cone Komenda. Zato 
vztrajamo na tem, da občina izpol-
ni sklepe Občinskega sveta. Pravna 
stroka pa naj išče vzvode za poga-
janja z državo.

Svetniška skupina: 
Anton Kokalj, Mojca Ločniškar, 

ddr. Tomaž Gyrgyek
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Odločitev je padla in najbolj pogu-
mni, ki se dežja niso ustrašili, so obuli 
škornje in pelerino in 15. čistilna ak-
cija je stekla. 

Letošnji koordinator med društvi in 
Občino Vodice je bilo PGD Vodice. Ti-
stim, že tradicionalnim udeležencem 
akcije pa tudi ni bilo treba preveč 
premišljevati, kje so zbirna mesta, na 
katerih smo se vpisali in prejeli vse 
potrebno za varno čiščenje, vrečko 
za smeti  in rokavice, bone za malico 
in zelo primerno darilo – dežnik z lo-
gotipom Občine Vodice, tako da mo-
ker zagotovo ni bil nihče. Najmlajši, 
no, pa tudi malce starejši, smo se 
razveselili še  bonbonov, saj je čišče-
nje bolj veselo, če se vmes lahko še 
posladkaš. 

Kljub oklevanju zaradi res slabega 
vremena je bilo vseh udeležencev 
217, sicer 88 manj kot lani, a občina 
je bila ravno tako očiščena. Najbolj 
spodbudna ugotovitev pa je ta, da 
je vsako leto manj smeti. Letos naj bi 
jih nabrali približno 10 m3, to pa po-
meni, da se občani zavedamo, kako 
pomembno je čisto okolje in kako 
pravilno ravnati z odpadki. 

Že tradicionalna akcija pa vsako 
leto spodbudi tudi najmlajše 
prebivalce k skrbi in čiščenju 
naše male občine. Razveseljivo je 
bilo videti družine, ki so skupno  in-
predvsem koristno preživljale so-

botni dopoldan, ki je bil v dežju še 
bolj zanimiv. Čistili smo na znanih 
področjih, ob cestah po celotni 
občini, na vodovarstvenih obmo-
čjih, na gozdnih cestah in še marsikje 
drugod, kjer je oko zaznalo smet ali 
predmet, ki v naravo ne sodi. 

Čistilna akcija ni bila namenjena 
komunalnim odpadkom iz gospo-
dinjstev, čiščenju lop, garaž, dvorišč 
in podobnemu, tudi letos smo se 
občani tega dogovora dobro držali. 
Nekaj večjih odpadkov pa so prejeli 
v zbirnem centru, ki je bil ta dan izje-
moma odprt do 13. ure. 

15. čistilna akcija 
uspela! 

Prvo soboto v aprilu je bilo, pa se je vreme že odločilo, da bo »aprilsko«.  Namreč, nekaj pred deveto zjutraj 
je lilo kot iz škafa in marsikdo je pogledoval v nebo in se spraševal, ali čistilna akcija po občini bo ali ne. 



Gozdovi in ostale javne površine niso namenjene odlaganju 
odpadkov

Količina zbranih odpadkov na vsakole-
tni čistilni akciji kaže zadovoljive rezul-
tate. Glede na pretekla leta je občina 
Vodice vsako leto bolj urejena, čistejša, 
še vedno pa se pojavljajo posamezna 
odlagališča, ki kazijo podobo Vodic. 
Zato pozivamo občanke in občane, da 
odpadke deponirajo na mesta, ki služijo 
v ta namen (Začasni zbirni center Vo-
dice, Snaga …). S tem boste prispevali 
največ, kar lahko. 

Aleksander Gantar,
Občina Vodice

V imenu Občine Vodice in v svo-
jem imenu se zahvaljujem vsem 
udeležencem čistilne akcije in 
vsem, ki ste kakorkoli pomagali pri 
njeni izvedbi, še posebej letošnje-
mu koordinatorju Prostovoljnemu 
gasilskemu društvu Vodice in pa 
vsem ostalim gasilskim društvom. 
Veseli me, da smo skupaj poskrbe-
li za lepše in bolj čisto okolje.

Aco Franc Šuštar
župan Občine Vodice
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Očiščeno odlagališče 
kompostnih odpadkov v Utiku

V vrečah med smetmi pa se je našlo 
marsikaj zanimivega in tudi takega, 
da se vprašaš, kako neki se je znašlo 
tam, kjer se ne bi smelo. 

Večino časa je deževalo, a ko se je 
večina že vračala z vrečami smeti, 
se je tudi dež umiril, in kot bi hotel 
preveriti, če je res vse čisto, za nekaj 
časa celo prenehal.  Udeležence pa 
je kot vsako leto čakala topla ma-
lica, za katero je tokrat poskrbelo 
PGD Vodice. Z odličnim golažem 
ali  hot dogom in pijačo v Kultur-
nem domu pa se je letošnja čistilna 
akcija zaključila. Lepo je bilo videti 
ljudi, ki so po zasluženem delu po-
sedeli in poklepetali. Lepo je, da 
smo kljub dežju pogumno očistili 
našo občino. Najlepše pa je, da smo 
postali zavedni in se lahko vsako 
leto pohvalimo z manjšo količino  
odpadkov.

Besedilo: Natalija Rus
Foto: Rok  Štupar
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Prejšnji mesec smo bili priča žalo-
stnemu pogledu na igrala OŠ Vo-
dice. Nadnje so namreč svojo jezo, 
objestnost ali pa kaj drugega stresli 
vandali. Poleg pločevink in steklenic 
so se nepridipravi lotili tudi obeh 
utic, mize in klopi, ki so namenjeni 
učencem v oddelkih podaljšanega 
bivanja. 

Vandalizem je sicer znan že dolga leta. 
Posameznik ali skupina se lotijo vsega, 
kar jim je bog si ga vedi zakaj v napo-
to. Naj bodo to kraje koles, uničevanje 
cvetličnih lončkov, klopi, cestnih luči, 
prometnih znakov, celo na pokopali-
ščih, kjer naj bi veljal mir in spokoj, se 
znajdejo te uničujoče nepridipravske 
roke. Objestneži tako pri svojih deja-
njih ne izbirajo ne predmetov ne kraja, 
ampak rušijo vse pred seboj. Številne 
študije ugotavljajo, da nekdo, ki na-
menoma razbije ulično svetilko, po-
škoduje prometni znak ali uniči karkoli 
drugega koristnega za celotno družbo 
in okolje, ne razmišlja s trezno glavo. 
Vandalizmu naj bi pogosto botroval 
alkohol, ki pa je ravno tako rak rana na-
šega časa. 

Neverjetno se nam zdi, kako lahko nek-
do poseže po nedolžni uti, namenjeni 
najmlajšim. Le kaj mu je storila miza ali 
klop, da jo je treba uničiti? Zakaj van-
dali to počno? 

Morda kar tako iz dolgega časa, jeze 
ali pa temu botruje nastopaštvo pred 
kolegi in sovrstniki, češ kako sem po-
gumen, kaj vse si upam. Če to zadnje 
drži, je seveda zaskrbljujoče za celotno 
družbo. Kam, dragi moji, smo prišli, da 
se mladi postavljajo s takšnimi dejanji, 
kje so se izgubili, kdo jim je pozabil po-
kazati ali jih naučiti, da se postaviš lah-
ko tudi drugače. Zame osebno, »dragi« 
vandali, če prebirate te vrstice (v kar pa 
močno dvomim), bi se postavili tako, 
da bi vzeli v roke orodje, barvo in čo-
piče ter vse uničeno skušali postaviti v 
prvotno stanje. To bi bilo postavljanje, 
na katerega bi bili ponosni. A za kaj 
takšnega je potrebno malce več pogu-
ma, kajne?

Morda v Vodicah nismo vajeni takšnih 
situacij, v mestih in tudi v sosednjih 

občinah se ravno tako srečujejo s po-
dobnimi težavami. Po mnenju neka-
terih strokovnjakov naj bi vandalizem 
naraščal, ker so mladi premalo zapo-
sleni, imajo preveč svobode in pro-
stega časa, ki ni kvalitetno načrtovan. 
Ob tem dejstvu se lahko zamislimo in 
vprašamo, ali je to res? Kakorkoli obra-
čamo, vse se obrne na in v družino. Da, 
vzgoja je tista! Pa ne šele takrat, ko so 
dejanja že storjena, takrat je prepozno. 
Otrok mora od rane mladosti vedeti 
in se zavedati, kaj je skupno dobro in 
čemu je namenjeno. Je kriva družba, 
ki si jo izbira? Morda pri nekaterih, a če 
je otrok vzgojen v trdnega in s svojo 
glavo mislečega človeka, ga tudi druž-
ba ne bo omajala. Smo starši preveč 
popustljivi? Da, a zakaj? Kje smo se 
izgubili? Prepričana sem, da bi se za 
tistih nekaj vandalov, ki se je zneslo 
nad igrali v naši šoli, doma našlo delo. 
A današnji starši (žal jih je vse več) pre-
pogosto svojim otrokom dajejo pre-
veliko potuho in se ne želijo soočiti z 
dejstvom, da je njihov otrok morda so-
deloval pri vandalskih dejanjih ali ka-

terikoli drugi neželeni obliki vedenja. 
Avtoritete ni več. Najprej so jo izgubili 
starši in posledično tudi učitelji. 

Kaj lahko storimo? Po kratkem razisko-
vanju sem prišla do ugotovitev, da se 
v vandalizmu skriva več plasti težav. 
Če bi združili moči in sodelovanje in-
stitucij, predvsem pa staršev, bi morda 
le pripomogli k učinkovitejši rešitvi in 
večji varnosti.

Pred nedavnim smo se srečali z 
vandalizmom na igrišču Osno-
ve šole Vodice. Zanimalo nas je 
koliko kaznivih dejanj in namer-
no poškodovanje tuje lastnine 
je prisotnih v občini Vodice. Za 
odgovor smo prosili Dejana Ko-
širja, komandirja policijske po-
staje Medvode, ki nam je posre-
doval naslednje informacije.

Vandalizem v Vodicah?

Za mnenje smo povprašali tudi mag. Mojco Brezavšček, univ. dipl. psih. in 
psihoterapevtko.

Raziskave kažejo, da so najpogostejši storilci vandalskih dejanj moški, stari od 10 
do 25 let. Dejavnost običajno poteka v skupini, saj smo ljudje v skupini pripravljeni 
več tvegati kot takrat, ko smo sami. Pogosto storilci živijo blizu kraja, kjer so storili 
vandalsko dejanje. Največkrat se vandalsko dejanje zgodi med vikendi, v nočnem 
času med 22. in 2. uro, ko je nadzora malo in je majhna verjetnost, da je v bližini 
še kdo drug. Najpogostejša oblika vandalskih dejanj so grafiti, najpogosteje pa so 
tarče parki, otroška igrišča, javni promet, ustanove, kot so šole, dijaški domovi, te-
lovadnice itd. Zakaj do vandalizma prihaja, razlagajo številne teorije, enoznačne-
ga odgovora pa žal ni. Prav gotovo lahko med temeljne vzroke prištevamo razpad 
vrednot v družbi, slabo stanje v družbi, tudi slabo starševsko vzgojo. Postavljaštvo, 
dolgočasje, maščevanje, članstvo v raznih ‚gangih‘ in alkoholiziranost so gotovo 
pomembni dejavniki, ki vodijo do dejanja vandalizma. Lahko gre tudi za spontano 
oportunistično dejanje, izraz globoke jeze ali pa politično motiviran vandalizem. 
Pri nas postaja pojav vandalizma vse bolj pereč, čeprav še ni dosegel takega razma-
ha kot na primer v ZDA ali nekaterih deželah v Evropi. 
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Policijska postaja Medvode je v pre-
teklem letu na območju občine Vodi-
ce obravnavala 180 kaznivih dejanj s 
področja premoženjske kriminalitete. 
Od tega je bilo kaznivih dejanj, katerih 
neposredni ali posredni vzrok je van-
dalizem, pet. 

Ob tem je treba poudariti, da je na 
splošno vandalizmu bolj izpostavljena 
javna kot zasebna lastnina. Najpogo-
stejše pojavne oblike vandalizma so: 
odstranitev ali poškodba stvari, ki jih 
pravne ali fizične osebe puščajo pre-
ko noči na prostem (raznih obvestil-
nih tabel oz. poškodovanje pritrjenih 
znakov in napisov), razbijanje stekla in 
oken, pisanje grafitov, metanje kame-
nja na mimoidoča vozila, trganje žic, 
javnih telefonov in njihovo uničenje 
sploh, teptanje cvetličnih gred, raz-
bijanje spomenikov in poškodovanje 
drugih kulturnih obeležij ter poško-
dovanje (prebodenje) avtomobilskih 

Vandalizem je zajet tudi v Zakonu o varstvu javnega 
reda in miru (ZJRM-1, Uradni list RS, št. 70/06). Opre-
deljen je v 16. členu, in sicer: »Kdor namenoma poško-
duje, prevrne, odstrani ali kako drugače v nasprotju z 
namenom uporabe ravna s spominskimi obeležji in z 
objekti javne infrastrukture, kot so: komunalna infra-
struktura, javna razsvetljava, cestnoprometni znaki, 
priprave in naprave na rekreativnih površinah, igrala 
na otroških površinah in podobne javne naprave, se 
kaznuje z globo od 208,65 € do 417,29 €.«

Na vprašanji, koliko je torej zagrožena kazen v primeru vandalizma in 
ali so katerega od storilcev že ujeli, je Košir odgovoril: 

Po do sedaj raziskanih primerih lahko rečemo, da gre predvsem za dejavnost 
mlajših oseb. Dejanja so najpogosteje izvršena v nočnem času, predvsem ob 
koncu tedna. Specifične oblike vandalskega ravnanja se sicer pojavljajo ob 
raznih športnih prireditvah in drugih javnih oziroma množičnih prireditvah 
(pred, med ali ob zapuščanju prireditve), ko se vandalsko obnašanje izraža vse 
od kričanja do fizičnih spopadov in uničevanja premoženja, vendar se tovrstne 
oblike na območju občine Vodice ne pojavljajo. Policija z različnimi oblikami 
dela preprečuje izvrševanje kaznivih ravnanj. Najpogostejši sta opazovanje in 
patruljiranje na določenem območju. Glede na samo število obravnavanih do-
godkov ni mogoče določiti »žarišč«, najbolj izpostavljeni pa so javno dostopni 
kraji oziroma kraji, kjer prihaja do raznih druženj (različni parki, igrišča, okolice 
mladinskih centrov, itd). Policija ugotavlja zgoraj navedena ravnanja z neposre-
dno zaznavo ali s posrednim ukrepanjem (npr. na klic občanov). V kolikor gre 
za posredno ukrepanje policistov (torej policisti niso zaznali kršitev sami), se 
kršitev ugotavlja na podlagi Zakona o prekrških. Slednji predvideva, da se po-
stopek o prekršku začne lahko tudi na pisni predlog oškodovanca (klicatelj, ki 
obvesti policijo, da je nekdo kršil javni red in mir, poda pisni predlog za uvedbo 
postopka o prekršku). 

pnevmatik ozi-
roma poškodbe 
avtomobilskega 
laka, uničenje ali 
poškodovanje 

poštnih nabiralnikov. Kot je povedal 
Košir, so vse zgoraj navedene oblike 
kaznivih dejanj opredeljene v Kazen-
skem zakoniku, kar pomeni, da so ne-
pridipravi zato tudi kaznovani. 

Kdor tujo stvar poškoduje, uniči ali 
napravi neuporabno, se kaznuje z de-
narno kaznijo ali zaporom do dveh let. 
Če pa je povzročena škoda velika, se 
storilec kaznuje z zaporom do petih 
let. Kadar gre za primer poškodova-
nja ali uničenja stvari, ki so posebnega 
kulturnega pomena ali naravne vre-
dnote, se kaznuje z zaporom do petih 
let. V primeru, kadar je poškodovana 
ali uničena stvar kulturni spomenik ali 
naravna vrednota velikega ali izjemne-
ga pomena za Republiko Slovenijo in 
če je škoda velika, se storilec kaznuje 
z zaporom do osmih let. Kadar pa je 
povzročena namerna splošna nevar-
nost, kot je požar, povodenj, eksplo-
zija, s strupom ali strupenim plinom, 

ionizirajočim sevanjem, motorno silo, 
električno ali kakšno drugo energijo 
in pa je s tem povzročena nevarnost 
za življenje ljudi ali premoženje velike 
vrednosti, se kaznuje z zaporom do 
petih let.

Kazen je nekaj let višja v primeru, da 
kdo z eksplozivom ali drugim nevar-
nim dejanjem in sredstvom, z na-
menom izsiljevanja, zastraševanja, 
prisiljenja, z namenom pridobitve 
premoženjske ali nepremoženjske ko-
risti sebi ali komu drugemu, načrtuje, 
poskusi ali izvede nevarno dejanje, pri 
katerem je ali bi bila ogrožena varnost 
ljudi ali premoženja večje vrednosti. 
V takšnih primerih se storilca kaznuje 
z zaporom od enega do osmih let. Se-
veda je teh kaznivih dejanj še veliko in 
za njih je predpisana tudi kazenska od-
govornost, ki je zapisana v Kazenskem 
zakoniku. 

Vsekakor je v smislu preprečevanja in 
učinkovitega ukrepanja ter zaznavanja 
tovrstnih odklonskih pojavov potreb-
no sodelovanje večjih subjektov (tako 
policije kot medobčinskih redarjev in 
vseh ostalih, ki opazijo kakršnokoli rav-
nanje/dejanje, ki kaže na to, da bi hotel 
nekdo namerno poškodovati stvari, ki 
niso njegove), do navsezadnje staršev, 
ki skozi vzgojo otrok in z dajanjem vzo-
ra slednjim vzbujajo občutek odgovor-
nosti. 

Kadar kdorkoli opazi, da se namerno 
povzroča škoda, prosimo, da o tem ta-
koj obvesti policijo na številko 113 oz. 
če razpolaga z informacijami, kdo bi 
lahko povzročil škodo, lahko informa-
cije posreduje tudi na anonimni tele-
fon policije 080 1200.

Vsako poškodovanje ali uničenje stvari 
v naši občini nam je v skupno škodo in 
na nas samih je, da storimo kar največ, 
da takšna dejanja preprečimo. 

Besedilo: Natalija Rus
Foto: Rok Štupar, OŠ Vodice
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V Taekwondo klubu
dosegajo odlične 

Če se ne spoznaš, je videti, kot bi 
se dvojica prepirala in tepla. A če si 
stvar ogledaš podrobneje, opaziš 
elegantnejše gibe, nabite z močjo, 
ki ni namenjena sili, ampak moči, 
a daleč od nasilja.Taekwondo je 
šport, ki je občanom, predvsem 
najmlajšim, zlezel pod kožo, dose-
gajo namreč odlične rezultate. Da 
pa bomo o njem izvedeli kaj več 
tudi ostali, smo za nekaj odgovo-
rov prosili predsednika društva 
Taekwondo kluba Koryo, Elvirja 
Hasanagića. 

Čigra Limač Open 2013 Zagreb, 
Danin Hasanagić, Nik Bergant, Tjaš 

Aljaž, Gaj Hafner Rutar, 
Mark Gubanc

Taekwondo Pokal Šmartno - Litija 2014-skupinska slika

Za kakšne vrste športa gre pri Tae-
kewondoju, kako bi ga lahko opi-
sali? 
Taekwondo wtf je olimpijski šport. 
Je modern šport in izhaja iz Koreje. 
Ta borilna veščina ima izjemno dolgo 
tradicijo in glede na svetovne raziska-
ve sodi med najbolj varne športe, kar 
zadeva poškodb. Tekmovalci so zelo 
dobro zaščiteni, k temu pa pripomore 
tudi sistem treninga, ki je vedno sesta-
vljen iz vaj za raztegljivost streching, 
ogrevanja, raztezalnih vaj in kombi-
nacije z vajami za moč, eksplozivnost 
… Primeren je tako za mlajše otroke, 
dekleta kot tudi za starejše osebe. V 
začetni fazi se vadeči učijo predvsem 
reda, discipline, vztrajnosti, spoštova-
nja in avtoritete, in se tako izoblikuje-
jo v poštene ljudi – športnike, katerih 
namen je spremeniti svet na bolje. Pri 
izvajanju vaj in tehnike sodeluje celo-

ten telesni sistem. Trening ne proizvaja 
velike mišične mase, temveč je usmer-
jen k spremembi mišičnih vlaken, s 
ciljem povečanja gibljivosti, hitrosti in 
vzdržljivosti. Veliko število ponavljanj v 
vadbi z majhno obremenitvijo razvija 
daljše, tanjše in precej bolj elastične 
mišice. Premiki trupa z veliko amplitu-
do in sočasno vzdrževanje ravnotežja 
ustvarjajo čvrsto antigravitacijsko mu-
skulaturo. Visoko dvigovanje nog, ki je 
pogoj za veliko število nožnih udarcev, 
razvija mišice trebušne stene, stranske-
ga dela trupa ter premikalke stegen. 

Taekwondo vadba se še posebej pri-
poroča ženskam zaradi poudarjenega 
vpliva na muskulaturo spodnjega dela 
trebuha, kolčnega predela ter notranje 
strani stegen, vse to pa ohranja mlado-
stno postavo. Po porodu so prav ti deli 
telesa oslabljeni in raztegnjeni, TKD 
vaje so s pravilnim doziranjem odlično 
sredstvo za povrnitev mišičnega tonu-
sa in dobrega zdravja. Taekwondo ima 
številne prednosti; razvija sposobnost 
samoobrambe, pozitivno deluje na 
psihični razvoj vadečih in jim nudi vse-
splošno ugodje ob vadbi. To pa so tudi 
razlogi, da se milijoni ljudi po vsem 
svetu ukvarjajo s to starodavno vešči-
no.POMEN TAEKWONDO:
TAE: noga (udarec z nogo)
KWON: roka ( udarec z roko)
DO: način, umetnost ali pot

Verjetno marsikdo meni, da gre 
za agresiven šport. Kako bi to ko-
mentirali?
Taekwondo ni agresiven šport!!! V času, 
ko je materialni svet v razcvetu, se du-
hovni svet zapostavlja in ljudje živijo 
za materialne dobrine. V borilnih vešči-
nah daljnega vzhoda pa se duhovno in 
materialno prepleta ter bogati človeka 
z obeh plati. Človeška narava vsebuje 
agresivne nagone, ki so bili potrebni 
za preživetje, danes jih človek ne po-
trebuje, a nekje jih je potrebno izživeti. 
Če namreč nekaj naravnega zatremo, 
lahko to izbruhne na dan ob nepra-
vem času na nepravem mestu. Ravno 
zato so borilni športi odličen ventil za 
sproščanje te energije. Hkrati pa lahko 
s pravilnim pristopom učitelja borilnih 
veščin človeka usmerjamo v to, da bo 
znal obvladovati svoja čustva.

Ali ljudje TKD zamenjujejo ali ena-
čijo s karatejem?
Kljub temu da se v TKD-ju in karateju 
vadijo skoraj isti udarci in blokade, 
je osnovna razlika med tema dvema 
borilnima veščinama ta, da se v ka-
rateju uporabljajo bolj čvrsti, daljši 
stavi, uporablja pa se tudi več ročne 
tehnike. Za taekwondo je značilna 
hitra nožna tehnika, atraktivni nožni 
udarci iz skoka in obrata. Prav tako 
pa se v taekwondoju uporabljajo 
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Aco Franc Šuštar klubu in 
dobitnikom medalj iskreno 
čestita ter jim želi še veliko 
uspehov.

Korya 
rezultate

Na tekmah je vedno »napeto« Danin 
Hasanagić Šmartno - Litija

TK DRŽAVNO PRVENSTVO VRHNIKA : 1.mesto - Nik Bergant

krajši stavi. Razlika je tudi v športni 
borbi, saj je taekwondo za razliko od 
karateja olimpijski šport.

V naši občini je društvo že kar ne-
kaj časa aktivno. Kakšen je odziv? 
V naši občini delujemo tri leta, vadba 
poteka v dvorani na Skaručni. Klub 
šteje približno 50 članov. Otroci in 
mlajši se večinoma odločajo za tek-
movalni taekwondo, starejši pa pred-
vsem za rekreacijo in samoobrambo.

Koliko otrok tekmuje, so vsi iz na- 
še občine? 
Tekmuje do 30 tekmovalcev in vsi so 
občani Vodic.

Ali tekmujejo tudi deklice/dekleta?
Da, tekmujejo tudi dekleta.

Kako in kolikokrat potekajo tre-
ningi?

Treningi potekajo dvakrat tedensko, 
tekmovalci pa trenirajo trikrat teden-
sko. 

Katerih tekem ste se že udeležili in 
kakšni so rezultati?
Udeležili smo se TDK pokala Šmartno 
- Litija 2013, državnega prvenstva 
Slovenske Konjice, mednarodneih 
prvenstev Čigra Limač Kup Zagreb, 
Karlovac, Cro Star Mostar Open, Ja-
streb Open - HR,TKD, pokala Ivanč-
na Gorica, m-2-zagreb,TKD pokala 
Ivančna Gorica, pokala Šmartno-Li-
tija 2014. Od marca 2013 do marca 
2014 smo bili na desetih mednaro-
dnih tekmovanjih, kjer smo osvojili 
šest pokalov, dva pokala za najbolj-
še borce, dva pokala za najboljše v 
kicku in 95 medalj.

Kakšne so vaše želje in cilji v priho-
dnosti?
Naša želja je, da se šport razvija tako 
v občini kot tudi širše, da bi imeli la-
stno telovadnico oz. dvorano. Seve-
da si želimo, da bi bili naši člani vr-
hunski tekmovalci in da našo državo 
zastopajo na evropskih, svetovnih in 
olimpijskih tekmovanjih. 

Besedilo: Natalija Rus
Foto: Klub Koryo 

Državno prvenstvo Vrhnika 
13.4.2014
Nik Bergant, 1.mesto
Anže Zupan, 2. mesto 
Andriy P., 2 .mesto 
Andraž Jamnik, 3. mesto 
Domen Molj, 3. mesto 
Tristan Jolič- kikc, 3. mesto 

Taekwondo pokal Šmartno - 
Litija 2014
Koryo Slovenija – 4. mesto

Državno prvenstvo Sl. Konjice
5 zlatih medalj
5 srebrnih medalj
6 bronastih medalj
 
Čigra Open
12 medalj, 4 zlate, 2 srebrn, 
6 bronastih in pokal za 3. mesto
 
Borba
Nik Bergant -30kg mkm, 1. mesto
Andriy Petrytsyn -30kg mkm, 
2. mesto
Tjaš Cerjak -33kg mkm, 7. mesto
Tian Markoja -33kg mkm, 5. mesto

Karlovac Open 2013
Zlato medaljo - Gaj Hafner Rutar in 
Mark Gubanc
srebrno medaljo Danin Hasanagić 
 
Mali olimpijci - A -22
2. DANIN HASANAGIĆ, 
KORYO Slovenija

 Mali olimpijci - B -18
1. GAJ HAFNER RUTAR, 
KORYO Slovenija

Mali olimpijci - B -22
1. MARK GUBANC, 
KORYO Slovenija
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Dne 22. 3. 2014 smo se člani Društva upokojencev Bukovi-
ca - Šinkov Turn zbrali na rednem letnem občnem zboru v 
kulturnem domu v Utiku 1.

Udeležilo se ga je 75 članov, kar je 47 % našega članstva. V go-
ste smo povabili tudi vsa društva, s katerimi sodelujemo. Po-
sebno smo bili veseli gospoda župana Franca Aca Šuštarja, ki 
nas je pozdravil in nam zaželel uspešno delo še naprej.

Skupaj s podružnično šolo v Utiku smo pripravili kulturni pro-
gram in počastili mednarodni dan žena.
Vsi člani so skupaj z vabili dobili tudi glasilo “Naša jesen”, v ka-
terem je obširno poročilo o delu društva v letu 2013. Predsta-
vljen je tudi plan dela za leto 2014. Vse udeležence smo pogo-
stili in se ob glasbi veselo družili.

Udeležili smo se tudi tradicionalnega izleta na Brezje. Le-tega 
smo 25. 3. 2014 združili z ogledom protokolarnega gradu Brdo 
z okolico. Ogled je bil voden in zelo zanimiv. Materam smo se 
ob njihovemu prazniku poklonili z nageljnom. Izlet smo za-
ključili s kosilom, veselo pesmijo in harmoniko.

 Jelka Krenn

 Udeleženci izleta pred gradom Brdo

Društvo upokojencev Bukovica - 
Šinkov Turn

Delovno predsedstvo občnega zbora z gosti 

Ženske postajajo samo-
zavestnejše in čedne po-
sameznice niso več pred-
met razkazovanja, pač pa 
osebe, ki vse pogosteje 
zasedajo vidnejša delov-
na mesta, tudi prego-
vorno moška. Zadreg ob 
dejstvu, da se znajo pre-
pustiti kuharskim in sla-
ščičarskim mojstrovinam 
moških, ki zmorejo priča-
rati pravljico na krožniku 
ali v stekleni posodici, 

skorajda ni več. V  Gasilskem domu Zapoge so gasilke Gasilske zveze Vodice ob 
praznikih, ki častijo in poveličujejo ženskost, pripravili delavnico z Iztokom Ilšni-
kom, ki ga je slovenska javnost dodobra spoznala v televizijski oddaji Gostilna 
išče šefa. Pravijo, da dober glas seže v deveto vas, in na srečanju oziroma delavni-
ci se je zdelo, da seže še veliko dlje, saj prostih mest skorajda ni bilo niti misli na 
poletje in nesmiselne diete. Na prvi pogled plašen Iztok časa za mirno uživanje 
ob »čokoladnem tegl›cu«, ki ga je pripravil, ni imel, a je bilo na obrazu vseeno 
opaziti zadovoljstvo in veselje. Tudi zato, ker je čutil hvaležnost vseh mater in 
žena, ki jim je s svojo prisotnostjo in znanjem izkazal spoštovanje in hvaležnost 
za vabilo.

Besedilo in fotografije: 
Gorazd Dominko

Iztok Ilšnik se je znova izkazal kot pravi kavalir 
in izvrsten kuharski virtuoz, katerega recepteje 

vredno preizkusiti.

Vsi odtenki čokolade in malinov 
preliv so v »čokoladnem tegl‘cu« 

navdušili klene gasilke!

Na prijetno druženje bo Izidorja 
spominjal predpasnik navdušenih 

gasilk. 

»Sladki greh« 
             za žene in matere!
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Občni zbor DU VODICE
Tudi v letošnjem marcu smo se člani 
Društva upokojencev Vodice zbrali 
na rednem letnem občnem zboru 
društva. 

Občni zbor smo začeli s kratkim kultur-
nim programom, v katerem so nasto-
pili otroci Vrtca Škratek Svit iz Vodic in 
člani kulturne sekcije društva.

V pozdravnem govoru je predsednik 
društva Janez Podgoršek pozdravil vse 
prisotne člane, vabljene goste društev 
upokojencev vseh sosednjih občin, 
gospoda župana Šuštarja in predse-
dnike društev iz naše občine. Z minuto 
molka smo se poslovili od 19 naših čla-
nov, ki so nas zapustili v letu 2013. 

V nadaljevanju je predsednik poudaril, 
da smo v preteklem letu poslovali do-
bro, da smo uspešno izpeljali vse zada-
ne obveznosti po programu. V društvo 
je včlanjenih 460 upokojencev, za vse 
člane pa v mesecu avgustu organizi-
ramo piknik, ki je vedno zelo dobro 
obiskan. Pred novim letom naši pover-
jeniki obiščejo vse starejše od 85 let in 
jih obdarijo, posebej pa tudi vse naše 
jubilante, starejše od 90 let. Vsem čla-
nom, ki v tekočem letu dopolnijo 70, 
75, 80, 85, 90, 95 in več let ob jubileju 
pošljemo čestitko.

Pri kratkem pregledu aktivnosti po de-
javnostih društva je predsednik ugoto-

vil, da so vsa področja delovanja sekcij 
uspešna in sekcije dobro delajo. 

Dobro sodelujemo z Občino Vodice, 
Osnovno šolo Vodice in Vrtcem Škra-
tek Svit Vodice ter vsemi društvi v ob-
čini. Posebej se je zahvalil županu Ob-
čine Vodice, gospodu Acu Šuštarju, za 
dotacijo v letu 2013. 
Pozdravil je letošnje zlatoporočence in 
jim zaželel še veliko skupnih zdravih 
let. 

Vsi si želimo, da bi društvo dobro de-
lovalo, da bomo v letu 2014 izpeljali 
vse zadane cilje, ki pa jih ne bo možno 
izpeljati brez naših članov. Zato vabi-
mo vse člane, da se nam pridružijo, so-
delujejo pri izpeljavi zadanih ciljev, se 
vključijo v dejavnosti društva in tako 
aktivno pripomorejo k dobremu delu, 

vabimo pa tudi vse upokojence, ki še 
niso naši člani, da se nam pridružijo.

Po razpravi predsednika, poročilu bla-
gajnika o finančnem stanju, poročilu 
nadzornega odbora in potrditvi novih 
odborov društva so sledili pozdravni 
govori vabljenih gostov. Kot prvi je 
spregovoril naš župan, ki je pouda-
ril dobro medsebojno sodelovanje, 
pohvalil delo društva in nam zaželel 
še veliko uspeha tudi pri nadaljnjem 
delu. Tudi vsi ostali gostje so nam za-
želeli dobro in uspešno delo tudi v le-
tošnjem letu.

Sledilo je prijateljsko srečanje vseh 
udeležencev. V sproščenem razgovoru 
in dobri glasbi smo uživali do poznih ur. 

Besedilo in foto: DU Vodice

Mateji Rajterič so najboljši naslovi 
in dosežki namenjeni in pika. Zo-
pet je ubranila naslov državne pr-
vakinje (51 kg) in naslov najboljše 
Boksarke državnega prvenstva.

Mateja je zmagala na Grbu Slovenske 
Bistrice, kjer je premagala hrvaško 

državno prvakinjo do 54 kg. Takoj 
po uspešni borbi je odpotovala na 
trening kamp na Nizozemsko, kjer pa 
si seveda ni imela časa ogledati veli-
častnih tulipanov, temveč se je takoj 
po tekmi vrnila v domačo domovino 
in v Bohinju (Bohinj cup) zopet zma-
gala (zadnji dve sliki). 

Na državnem prvenstvu na Ptuju, ki 
je potekalo od 4–6. aprila, pa je po-
novno ubranila naslov državne pr-
vakinje do 51 kg ter naslov najboljše 
boksarke državnega prvenstva.

Matejin trenutni cilj je evropsko pr-
venstvo v Romuniji, ki bo potekalo 

konec maja. Da bi se ji želja uresničila 
in bi bil cilj dosežen, zbira sredstva, 
več si lahko ogledate na tej povezavi: 
http://makeachamp.com/mateja.

Mateja se zaveda, da je hvaležnost, 
da lahko trenira in živi svoje sanje, 
izjemnega pomena ter da nekateri 
žal nimajo te sreče. Zato tudi skupaj 
s ŠD Repnje - Dobruša 25. maja orga-
nizira HUMANITARNI TEK športnikov 
in vseh občanov, kjer se bodo zbirala 
sredstva za družino iz občine Vodice, 
ki nujno potrebuje denarno pomoč.

Besedilo: Natalija Rus
Foto: Osebni arhiv Mateje Rajterič

Naša boksarka ponovno odlična!

Razstava z ustvarjalnih 
delavnicZlatoporočenci 
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Tako kot vsako leto je namen Turistič-
nega društva popestriti velikonočni 
čas in obuditi stare običaje. Razsta-
va je vrata odprla ob 9. uri zjutraj in 
ponujala čudovite izdelke na ogled 
vse do 18. ure, ko je sledil zaključek 
in podelitev nagrad najbolj izvirnim 
razstavljavcem. Lepo in lično pripra-
vljeno razstavo so pospremile tudi 
narodne noše in lajnar Vinko Novak. 
Uvodno besedo je podal predsednik 
Turističnega društva Vodice Alojzij 
Kosec. Pozdravil je prisotne, povedal 
nekaj besed o samem poteku razstave 
in se zahvalil vsem, ki so svoje izdelke 
in ideje ponudili na ogled. Letos smo 
si obiskovalci lahko ogledali tudi sta-
re fotografije naših krajev, saj je želja 
TD, da bi se zgodovini še bolj približa-
li, zato je Kosec povabil vse, ki imajo 
doma stare fotografije, naj jih za nekaj 
časa posodijo, da bomo lahko imeli v 

prihodnjih letih še bogatejšo zbirko in 
lažjo predstavo o našem kraju nekoč. 

Letos je bilo na velikonočni razstavi 19 
razstavljavcev, nekaj manj kot lansko 
leto, a zato ni bilo nič manj zanimivo 
in pisano. Čudovite in izvirne ideje so 
bile tokrat zanimive celo za komerci-
alno televizijo in v oddaji Svet na Ka-

nalu A so prikazali kratek prispevek o 
razstavi. Poleg pirhov pa so se bohoti-
le tudi druge velikonočne dobrote, ki 
so jih spekle in pripravile naše pridne 
gospodinje. Še preden pa so se pode-
lile nagrade najbolj izvirnim izdeloval-
cem, sta nas Andrej Žumer in Peter 
Podgoršek s pripovedovanjem pope-
ljala v zgodovino vasi Polje, Vojsko, Po-
vodje in Skaručna. Slišali smo zanimi-
ve informacije in anekdote, približali 
smo si življenje nekoč in oba govorni-
ka napeto poslušali, saj sta pripovedo-
vala tako prijetno, da si imel občutek, 
da smo se res »prestavili« nazaj v tiste 
čase. Slišali smo ogromno zanimivih 
stvari, med drugim tudi o popisu duš 
v župniji Vodice za časa Marije Terezije 
in še kaj. Vmes je gospod Vinko zaigral 
nekaj skladb na lajno in čas je bil za 
razglasitev najlepših pirhov, ki jih je 
ocenjevala tričlanska komisija. Prvo 
mesto je pripadlo Niki Marenče, 
drugo pa Mateji Bohinc. 

Po končani podelitvi so gospe postre-
gle s šunko, potico in drugimi dobro-
tami. Tako se je tudi 8. velikonočna 
razstava zaključila v duhu druženja in 
praznovanja. 

Besedilo: Natalija Rus
Foto: Rok Štupar

Ekipa balinarjev DU Vodice, ki jo sesta-
vljajo Frenk Logar, Silvo Rajterič, Sašo 
Jere, Vlado Jovanovski, Rudi Jeraj, Edo 
Bohinc in Marjan Koderman, je v zim-
ski balinarski ligi v Šiški osvojila sku-
pno 2. mesto. 

Na tekmovanju, ki je potekalo od de-
cembra 2013 do marca 2014, je sode-
lovalo 16 ekip. Naša domača ekipa je 
tako dosegla izjemen rezultat. 

M. R. 
FOTO: Balinarji DU Vodice

Odlični balinarji DU Vodice

8. velikonočna razstava pirhov
Turistično društvo Vodice je na velikonočni ponedeljek, 21. aprila, pripravilo 8. velikonočno razstavo. V prostorih 
PGD Polje je v polnosti idej zaživela čudovita razstava pirhov in ostalih dobrot. Tokrat pa so se na ogled postavile 
tudi stare fotografije naših krajev. 

Poleg pirhov je bila letos še razstava starih fotografij.

Peter Podgoršek in Andrej Žumer sta 
obiskovalce »popeljala« v zgodovino 

naših krajev.

Prostor v PGD Polje je bil nabito poln. 
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Kolesarski sejem

V mislih zavrtite kolo časa v preteklost in 
se skupaj z nami, članicami in člani Moto 
kluba MAK, popeljite s starodobnimi av-
tomobili in motorji v že kar oddaljena leta 
naše lepe, romantične mladosti ali mlado-
sti naših staršev. To so bili čisto neki drugi 
»cajti« – dnevi, ure in minute niso bili tako 
prekleto »natrpani«, hvala bogu, ni še bilo 
mobitelov, televizorjev, računalnikov in 
kar je še te novodobne šare. Avtomobili 
in motorji so bili takrat redek gost na ma-
kadamskih cestah, izdelani z ljubeznijo in 
iz pravih materialov (brez plastike). Res so 
bili prava paša za oči!

Prav o tem bi vam radi danes povedali 
nekaj več. Vsi iz našega MAK kluba ima-
mo namreč poleg novejših jeklenih ko-
njičkov tudi starodobne, lepo restavrira-
ne avtomobile in motorje iz tistih časov. 
Preko celega leta jim posvečamo vso skrb 
in nego , saj s tem ohranjamo bogato teh-
nično kulturo na Slovenskem.

Član našega kluba Miran, 
bolj znan kot Nimr s Ska-
ručne, je pred časom 
»obogatil« našo, pred-
vsem pa svojo zbirko sta-
rodobnikov s prelepim 
avtomobilčkom znamke 
DKW. Avto je dolga leta počival na nekem 
skednju v Tacnu, Miran pa ga je najprej 
sam, potem pa s pomočjo strokovnjakov 
iz nemške tovarne renoviral po vseh nor-
mativih. Na dveh slikah vam ga, drage 
bralke in bralci, dajemo tule na ogled. 

V eni od naslednjih številk Kopitarja vam 
bo, drage bralke in bralci, naš član Rok 
povedal vse o svojem starodobnem le-
potcu Fordu, letnik 1926, pripeljanem iz 
Amerike. 

Za prave poznavalce še nekaj tehničnih 
zanimivosti: letnik 1937, tip: DKW F 7, 
motor 700 kubikov, 20 konjev, 2 cilindra. 
Teh avtomobilov, s štirivratno izvedbo, je 
bilo narejenih samo 310, narejeni so bili 
za jaro gospodo in, zaradi štirih vrat, za 
taksiste.

V Kopitarjevem glasu nas že kar nekaj 
časa ni bilo slišati, zato vas prosimo še za 
nekaj trenutkov pozornosti. V februarju 
smo imeli redni letni občni zbor vseh čla-
nov, tudi župan g. Aco Franc Šuštar nas 
je prišel pozdravit. Poročali smo o delu v 
lanskem letu in se pomenili o vsem, kar 
bomo počeli letos: Udeleževali se bomo 

vseh sestankov kluba, pripravljali sejme 
rabljene opreme in rez. delov v Polju, so-
delovali pri vseh akcijah v okviru naše vo-
diške občine, pripravili že dvanajsto vse-
slovensko srečanje lastnikov starodobnih 
vozil po vrsti, itd.

Predvsem pa bomo, preko celega leta, 
vsako lepo soboto ali nedeljo izkoristili 
za udeležbo na srečanjih lastnikov sta-
rodobnih vozil po vsej Sloveniji. Iz naše 
»baze« v Polju se v lepo urejeni koloni 
odpeljemo zgodaj zjutraj. Ko bomo pri-
hrumeli mimo vašega doma ali če se sre-
čamo kje na cesti, si nas pa le oglejte! Ne 
morete nas zgrešiti, saj na čelu kolone, 
kot se za predsednika spodobi, v prikolici 
svojega lepega starodobnega BMW mo-
torja, naš Matjaž vedno prevaža mlado, 
svetlolaso damo. Izredno je zadovoljen 
z njo, lepo je urejena, nasmejana, nikoli 
mu ne »teži«, no, gotovo ste uganili, da 
je – lutka.

Vsi iz Moto kluba Mak vam želimo lepo 
pomlad, dolgo, vroče poletje in vas lepo 
pozdravljamo!

Članek napisal Jernej,  
v Vodicah, 3. marca 2014.DKW-F7, letnik 1937 v fazi 

restavriranja

Izbor d‘elegance

Drage bralke in bralci  
Kopitarjevega glasa!

Smuči smo pospravili, sedaj so na vrsti kolesa – 1. kolesarski sejem uspešno 
„pod streho“

Ponudba je bila pestra. 

Poskrbljeno je bilo tudi za servis koles.

Po zimi pride pomlad, po smučanju pa 
kolesarjenje. Tudi v naših garažah se je ob 
spomladanskem čiščenju našlo kakšno 
premajhno kolo, čelada ali za nas neupo-
rabni rolerji, ki bi morda komu drugemu 
prišli prav. Pa smo si rekli: „Zakaj pa ne?“ 
V kolesarski sekciji smo stopili skupaj in 
pripravili 1. kolesarski sejem v Vodicah. 

Obisk je bil večji od pričakovanega. Pre-
šteli smo 65 kosov opreme – od otroških 
in odraslih koles do poganjalčkov, ro-
lerjev, čelad, ščitnikov in monokoles. Za 
otroke smo pripravili tudi različne špor-
tne delavnice, na hokejski tekmi je šlo že 
čisto zares. Najpogumnejši so se lahko 
preizkusili tudi na monociklu – verjemite, 
težje je, kot pa je videti na prvi pogled.

Gotovo je informacija o letošnjem sejmu 
tudi koga zgrešila. Zato kratek namig za 
naslednjič – berite občinsko glasilo, na-
slednjo pomlad bo sejem ponovno. Letos 
je bilo večkrat slišati, da na nas „računa-
jo“ tudi drugo leto. Mi pa seveda na vse 
vas! Upamo, da nas na sejmu ponovno 
obiščete. Do takrat pa se vidimo še na 
drugih dogodkih. Prvi dogodek bo že 10. 
maja, ko se bomo s kolesi odpravili okrog 
Šmarne gore. Več informacij o akcijah, ki 
prihajajo v naslednjih dneh, lahko dobite 
na društveni spletni strani.

Kolesarski pozdrav – srečno!

Besedilo in foto: Nika Marenče
Smučarsko društvo Strahovica D

ru
št

ve
ni

 u
tri

p



24
  številka 4, maj 2014

Na občnem zboru smo se člani dru-
štva z gosti zbrali na pustni torkov 
večer 4. marca, vendar pa občni zbor 
zaradi tega ni bil prav nič pustno 
obarvan.

Občni zbor je odprla predsednica Mira 
in pozdravila vse navzoče. Že na začet-
ku je predala besedo županu g. Acu 
Francu Šuštarju, ki se je opravičil, saj je 
zaradi obveznosti predčasno zapustil 
občni zbor. Pohvalil je sodelovanje dru-
štva MePZ Biser z Občino Vodice, ravno 
tako pa tudi sodelovanje z ostalimi dru-
štvi v naši občini. Omenil je sodelovanje 
in praznovanje kulturnega praznika, 8. 
februarja, na Krvavcu, kjer smo skupaj 
preživeli prelep dan. Zaželel nam je še 
veliko pevskih užitkov in druženj, saj je 
videti, da v tem res uživamo. Za konec 
je razdelil še nekaj reklamnega materi-
ala in zaželel vsem ženam in dekletom 
ob bližnjem prazniku, 8. marcu, vse naj-
boljše. 

V nadaljevanju je bilo izvoljeno delov-
no predsedstvo, ki je bedelo nad pravil-

nim potekom samega občnega zbora.
V preteklem letu smo imeli 56 srečanj, 
od tega 43 navadnih vaj, 2 zelo inten-
zivni vaji in 11 nastopov. Nastopali smo 
na lokalnih prireditvah znotraj obči-
ne Vodice, na regionalnih prireditvah 
(Podpeč, Preddvor, Čemšenik) in na 
državni prireditvi (Šentvid pri Stični). 
Poleg nastopov pa smo se udeležili 
tudi spomladanske čistilne akcije in se 
kot soorganizatorji udeležili jesenskega 
pohoda po občini Vodice.

Program dela za leto 2014 pa je prebral 
naš zborovodja Milan. Z delovanjem 
zbora je zadovoljen, saj imamo prijatelj-
sko-pevski odnos. Do sedaj je vsak naš 
nastop za nianso boljši od prejšnjega. 
Primanjkuje nam samo moških glasov, 
predvsem tenorjev. No, če pa ne bo šlo 
drugače, bomo z notranjim prestruktu-
riranjem poizkusili harmonizirati zbor.

Zaradi odsotnosti in zapustitve našega 
zbora smo na novo izvolili enega člana 
v nadzorni odbor in dva člana v častno 
razsodišče.

Občni zbor je zaključila predsednica 
Mira z zahvalo vsem članom društva in 
vsakemu izmed nas podarila tulipan. Mi 
pa smo obljubili, da se bomo še naprej 
trudili po svojih močeh za dobro delo-
vanje zbora, dobro vzdušje, kvalitetne 
nastope in ohranjanje kulture in petja v 
naši občini, pa tudi zunaj nje. 

Torkov večer smo zaključili z dobro hra-
no, prijetno družbo in ubranim petjem 
ter seveda s pustnim krofom.

MePZ Biser

Občni zbor MePZ Biser

KUD JaReM je zopet poskrbel za zanimiv kulturno-umetni-
ški večer. V rojstni hiši Jakoba Aljaža v Zavrhu pod Šmarno 
goro so pripravili predstavitev nove knjige pisatelja Ivana 
Sivca USODNA EMONSKA LEPOTICA. Knjiga opisuje življe-
nje Rimljanov na naših tleh, gradnjo Emone, seveda pa je v 
pripoved vpletena tudi ljubezenska zgodba med starosel-
cem in lepo sužnjo.

Člani likovne sekcije KUD JaReM in drugih društev so v za-
četku leta, še pred izidom Sivčeve knjige, poslušali izbrane 
odlomke. Nato pa so imeli dober mesec dni časa, da so s 
svojimi pogledi upodobili zgodbo. Na razstavi je tako prika-
zanih 22 del v različnih tehnikah, razstavljen je tudi izdelek 
v glini in lesen kip Emonke lepotice. Svoji deli za to razstavo 
sta prispevala tudi likovnika Klavdija Špenko in Boris Kubelj 
iz sosednje občine Vodice.

Celotni večer je popestril mlad nadarjen umetnik, preje-
mnik številnih državnih in tujih nagrad ter priznanj. Izpod 
mladih prstov nadarjenega Jerneja Mišiča je zazvenela 
harfa, glasbilo, ki že stoletja zapeljuje poslušalce s svojim 
čudovitim zvokom. V soju sveč so zazvenele strune harfe, 

napolnile so prostor Aljaževe rojstne hiše, mi pa smo se pre-
dali antičnim zgodbam izpod peresa Ivana Sivca.
Nič ni ustavilo in presenetilo ustvarjalce KUD JaReM, hitro 
so se organizirali in izpeljali zanimiv večer. Celotna priredi-
tev in kasnejše druženje je potekalo v soju sveč, saj je bil 
celoten Zavrh zaradi izpada elektrike zavit v temo. 

Jerica Meglič, tajnica KUD JaReM

Prireditev ob soju sveč

Ivan Sivec skupaj z likovniki
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Je pa dejstvo, da čebelarji v zimskem 
času res nimamo veliko dela s čebe-
lami, zato pa se v tem času toliko bolj 
posvečamo drugim dejavnostim. Poleg 
prodaje svojih izdelkov se moramo pri-
praviti na novo sezono, obnoviti zasta-
relo opremo, nekaj časa pa ostane tudi 
za izobraževanje in društveno življenje.

V ČD Skaručna smo v jesenskem in zim-
skem času organizirali več predavanj, 
in sicer oktobra na temo Priprava in 
uporaba oksalne kisline v čebelarstvu, 
novembra na temo Čebelarska opravi-
la pozimi, Izdelava medenih pijač in Iz-
polnjevanje obrazcev smernice dobrih 
higienskih navad.

Na predavanje o izdelavi medenih pijač 
smo preko Kopitarjevega glasa povabi-
li tudi naše občane, vendar kljub zani-
mivi temi obisk predavanja ni bil velik.

V januarju smo imeli tudi občni zbor 
ČD Skaručna, na katerem smo pregle-
dali delo v preteklem letu, pa tudi načr-
te za prihajajoče leto. Svoja poročila o 
delu društva so podali tako predsednik 
društva kot tudi ostali člani upravne-
ga in nadzornega odbora. Ker je bilo 
to leto tudi volilno, smo izvolili tudi 
nove organe društva. V čim večji meri 
smo poskušali prenesti delo društva na 
mlajše člane. Ob tej priliki se v imenu 
ČD Skaručna zahvaljujem županu g. 
Šuštarju, ki se je v imenu Občine Vodice 
udeležil občnega zbora, za vso pomoč, 
ki jo dobi naše društvo. 

V februarju smo imeli predavanje na 
temo Bolezni čebelje družine in zati-
ranje varoj, marca pa predavanja Zgo-
dovina čebelarstva in Oskrba čebeljih 
družin skozi leto. Ciklus predavanj smo 
zaključili v aprilu s predavanjem Oskr-
ba čebel spomladi.

Veseli nas tudi, da se je v naše dru-
štvo vključilo kar nekaj novih, prete-
žno mlajših članov. Tako nas je sedaj v 
društvo vključenih že okoli 40 članov, 
kar daje upanje, da se bo čebelarska 
tradicija ohranila tudi v bodoče. 

Člani društva se aktivno vključujemo v 
družbeno življenje v svojem okolju in 
tako smo sodelovali tudi v čistilni akciji, 
obiskali pa smo tudi Vrtec Škratek Svit.

Spomladi se otroci v vrtcih spoznava-
jo s prebujanjem narave, zato je takrat 
tudi čas, da se seznanijo s čebelami, ki s 
svojo prisotnostjo pomagajo pri opra-
ševanju rastlin. Zato so naši člani (Bo-
hinc Edo in Barbara, Rozman Anton in 
Gosar Franc) obiskali vse tri vrtce v Uti-
ku, na Skaručni in v Vodicah. Otrokom v 
višji starostni skupini smo povedali ne-
kaj o čebelah, o njihovem življenju ter 
koristih, ki jih s svojo prisotnostjo pri-
našajo okolju. Otroci so z zanimanjem 
poslušali predstavitve, priznam pa, da 
so me prijetno presenetili s svojim zna-
njem o čebelah in čebelarjenju. 

Najbolj zanimivo je bilo, ko smo 
jih oblekli v čebelarsko opremo – v 

čebelarske klobuke, rokavice ter oble-
ke. V ČD Skaručna smo v ta namen ku-
pili 10 otroških čebelarskih klobukov, 
rokavic in nekaj čebelarskih zaščitnih 
oblek, da jih bodo otroci lahko upo-
rabili ob morebitnem ogledu čebel v 
čebelnjaku. Seveda so otroci preizkusili 
tudi med, cvetni prah in dodatne me-
dene dobrote, ki smo jih čebelarji pri-
nesli s seboj.

V tem trenutku pa si vsi čebelarji želi-
mo, da bi se vreme popravilo in da bi 
bila narava do čebel bolj radodarna.

Naj medi!

Besedilo in foto: Franc Gosar

Čebelarsko društvo Skaručna 
Kljub časopisnim člankom, da je čebelarjenje poezija v kmetijstvu, žal dejstva kažejo drugače. Tako se zgodi, da 
veliko začetnikov kljub veselju in celo opravljenemu začetniškemu tečaju ostane že po prvem letu brez čebel. Brez 
dobrega mentorja pač ne gre. Čebelarjenje ni enostavno in izgube čebel so vsako leto večje in le znanju posamezni-
kov v posameznih društvih gre zahvala, da teh izgub ni še več. 

Obogatitvene dejavnosti  
s področja narave v vrtcu
Izvajanje kurikula v vrtcu bogatijo raz-
lične obogatitvene dejavnosti, projekti. 
Ti se razlikujejo po posameznih vrtcih, 
pomembno je, da so izbrani smisel-
no, vsebinsko, ciljno, ne le za zunanjo 
predstavitev in promocijo. V našem 
vrtcu izvajamo številne obogatitvene 
dejavnosti z različnih vzgojnih podro-
čij. V letošnjem šolskem letu je naše 
izbrano prednostno področje narava, 
zato dejavnosti, ki se dnevno izvajajo 
po posameznih oddelkih, bogatimo 

z različnimi skupnimi obogatitvenimi 
vsebinami s tega področja. Izvajamo 
projekt Gozdni vrtec, žal so razme-
re otežile obiske gozda, sodelujemo 
v projektu Eko vrtec, Moj vrt, Štafeta 
semen. Tako s pomočjo staršev, starih 
staršev v vrtcu zbiramo avtohtona, 
domača semena. Ta bomo izmenjali in 
posadili v gredice vrta in vreče za sa-
jenje, saj je gospod Marko Hočevar iz 
podjetja HomeOgarden vsem oddel-
kom našega vrtca podaril komplete 

organske zemlje v vrečah za organ-
sko vrtnarjenje. Dejavnosti izvajamo 
v vrtcu in okolici, da otroci z različnimi 
pristopi spoznavajo naravo, živali, ra-
stline, telo, predmete, pojave, snovi. Pri 
izvajanju posameznih vsebin sodeluje-
mo z zunanjimi strokovnjaki, sodelav-
ci, lovci, gozdarko, čebelarji, biologom, 
s pomočjo katerega so se otroci učili 
pravilnega pristopa do živali. Prava 
zabava pa je bila v torek, 15. aprila, ko 
so se v kulturnem domu na prireditvi 
GOZDNA ZABAVA predstavile »gozdne 
živali« s pesmijo in plesom. 

Besedilo: 
Hedvika Rosulnik D
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Dobro se vrača z dobrim
»V veliko čast in v neizmerno veselje mi 
je, da nocoj v vodiški kulturni dvorani 
gostimo tako zanimive talentirane vr-
hunske ustvarjalce. S to gesto jim omo-
gočate lažje in boljše pogoje za njiho-
vo umetniško izražanje. Počnite to tudi 
v prihodnje,« je v uvodnem govoru po-
vedal vodiški župan Aco Franc Šuštar. 
Na koncertu je nastopil tudi veliki up 
občine Vodice, ki so mu lani pomagali 
pri nakupu kitare. Res sem hvaležen za 
pomoč pri nakupu novega instrumen-
ta, je povedal Žiga Janežič. Le-tega je 
krvavo potreboval ob nadaljevanju 
študija na Akademiji za glasbo. Nova 
kitara je namreč pomagala do boljše 
virtuoznosti in vidnejših rezultatov. 

Tei Letnar do nove kitare
Tudi sicer je poslanstvo rotarijcev po-
magati nadarjenim in ustvarjalnim 
ljudem v znanosti, umetnosti in go-
spodarstvu, jim pokazati, da lahko do-
sežejo v življenju prav vse, še posebej, 
če je dobro za soljudi in družbo. Po 
tehtnem premisleku in na priporočilo 
njenega učitelja smo tokrat pomagali 
enajstletni Tei Letnar iz občine Vodice, 
ki je za svoja leta daleč pred vsemi vr-
stniki v igranju na kitaro. Izvaja tehnič-
no zahtevne prijeme, je prilagodljiva 
in zelo glasbeno nadarjena, novo kita-
ro pa bo uporabljala tudi njena sestra 

Ema, je za Kopitarjev glas svojo odlo-
čitev obrazložil ustanovni predsednik 
Rotary kluba Zgornji Brnik.

Z dobrodelnostjo do lepše  
prihodnosti
Vsi Rotary klubi imajo enako poslan-
stvo. Pozitivno naravnano družbeno 
delovanje brez ekonomskih, političnih 

ali verskih pogojev. Podobno pa razmi-
šljajo tudi na Občini Vodice, ki vseskozi 
podpira delovanje društev in posame-
znikov, predvsem tistih, ki bistveno po-
magajo vodiški kulturi, športu, sociali, 
gasilstvu, promociji ali pa plemenitijo 
družabno življenje v vodiški občini. 
Ob koncu koncerta je Aco Franc Šuštar 
še povedal, da je vesel, ker še obsta-
jajo ljudje, ki s svojim poslanstvom in 
dobrodelnostjo osrečujejo in mladim 
talentom omogočajo bolj svetlo priho-
dnost v kulturi in umetnosti. 

Besedilo: Gorazd Dominko
Fotografije: Rok Štupar

Miro Kragelj, ustanovni predsednik 
Rotary kluba Zgornji Brnik: »Po tehtnem 

premisleku in na priporočilo njenega 
učitelja smo tokrat pomagali enajstletni 
Tei Letnar iz občine Vodice, ki je za svoja 

leta daleč pred vsemi vrstniki v igranju 
na kitaro!«

Edvard Stropnik, Guverner Slovenskega 
Distrikta 1912 : »Rotary je filozofija 

nesebične pomoči, ki pomaga razrešiti 
konflikt med željo imeti nekaj in potrebo 

nekomu pomagati. Najpomembnejši 
steber je služba za mlajše generacije, 

ki jih štipendiramo, pošiljamo na 
mednarodne izmenjave, saj so mladi 

ljudje naša prihodnost! «

Občinstvo sta dodobra razgrela 
nadarjena brata violinist in pianist Jure 

in Miha Smirnov Oštir. 

Res sem hvaležen za pomoč pri nakupu 
novega instrumenta, je povedal Žiga 

Janežič. Le-tega je krvavo potreboval ob 
nadaljevanju študija na Akademiji za 

glasbo.

Marta Turk, predsednica GZS za 
Osrednjeslovensko regijo in Rotary 

Kluba Ljubljana Nike: »Toliko talentov 
podpiramo vsi rotarijci po vsej Sloveniji 
in skoraj tisoč nas je, klubov pa več kot 
40. In če vsak od teh podpira samo en 

talent, pa jih seveda tudi več, je prav, 
da se začnejo slovenski javnosti tudi 

predstavljati. To je prvi koncert pod 
blagovno znamko »Talenti za talente« 

in ne samo enkrat, pač pa se bomo 
srečevali večkrat letno!« 

Za umetniški     
podmladek se ni bati!
Na koncertu »Talenti za talente«, ki sta ga na prvi pomladni dan organizirala 
Rotary klub Zgornji Brnik in Rotary klub Nike, so nastopili mladi talentirani 
glasbeni in plesni ustvarjalci ter drugi varovanci, ki so jim rotarijci namenili 
finančno podporo za njihovo šolanje, izkupiček od prodaje vstopnic pa na-
menili kitaristkama Tei in Emi Letnar iz Bukovice pri Vodicah. 
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Donatorji, ki so imeli posluh za »talente« 
Občina Vodice, 
KGM Kalan d.o.o.,  
Avtoprevozništvo AB Bergant, 
Gradbena mehanizacija GM Jagodic, 
Pladent d.o.o., Vodice, 
Avtoprevozništvo Jerman, 
Hiša Kulinarike Borbona
Biro M d.o.o.,
Zavod Meta, 
Glasbena šola Lartko. 

Poleg materialnih prispevkov so z velikim 
razumevanje pomagali in sodelovali pri re-
alizaciji koncerta, Godba Vodice, Robert Ja-
nežič, Vrtnarstvo Brank,  Vodiško Prosvetno 
Društvo Vodice, Vilijam Černivec.
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Pokal Ebysl 
tudi v Vodicah
V male Vodice bo prišel velik pokal, EBYSL – Erste bank young stars league, ki so ga v sezoni 2013/14 osvojili 
igralci HK OLMPIJA iz Ljubljane, katerega član je tudi Luka Oberstar, naš sovaščan. 

Po vzoru NHL bodo lahko igralci HK Olimpije za ne-
kaj dni prejeli pokal v svojo last in ga delili s prijatelji. 
Mednarodno mladinsko hokejsko ligo so sestavljala 
moštva iz štirih držav:

AVSTRIJA – CELOVEC, BELJAK, GRADEC, INNSBRUCK, 
LINZ, DUNAJ, SALZBURG, ST. POLTEN 
MADŽARSKA – SZEKESFEHERVAR, BUDINPEŠTA 2 moštvi 
ČEŠKA – ZNOJMO 
SLOVENIJA - LJUBLJANA
 
V Vodice se je z družino priselil iz Ljubljane leta 2003. 
Osmi in deveti razred osnovne šole je obiskoval na OŠ 
Vodice. Trenutno je dijak športne Gimnazije Šiška, želi pa 
si postati hokejski trener, saj ga veseli delo z mladimi. 

Luka Oberstar je hokeju na ledu predan že več kot 
15 let. Do sedaj je hokej na ledu igral tako doma  
(HK Olimpija, HK Celje) kot tudi v tujini (Jungadler iz Man-
heima). Je tudi stalni član slovenske reprezentance. Slo-

venske barve je zastopal že kot pionir v Kanadi (Quebec 
City), do 17 let na Nizozemskem (Tilburg), do 18 let v Ma-
riboru in do 20 let v Franciji (Amiens). 

V prihodnje želi zaigrati v najmočnejših klubih Evrope 
skupaj z velikimi mojstri najhitrejše moštvene igre na 
svetu,kot so Anže Kopitar, Jan Muršak, Tomaž Razingar in 
ostali velemojstri.

Dosežen uspeh našega hokejista si lahko delno lasti 
tudi klub KUBU in družina Sovinc, kjer Luka redno vadi v  
fitnesu. 

V nadaljnji karieri mu želimo še veliko športnih uspehov.

Besedilo: Miro Oberstar
Slike: Arhiv družine Oberstar

Osnovnošolci uspešni  
na tekmovanju v znanju fizike

Na regijsko tekmovanje v znanju fizike, ki je potekalo v petek, 21. 3. 2014, na OŠ Janka Kersnika Brdo, se je uvrstilo 
šest tekmovalcev.

Našo šolo so zastopali Gal Gubanc  
(9. a) in Matic Šetina (9. b) pod men-
torstvom Jureta Grilca ter Jakob Mer-
še (8. a), Ana Šijanec (8. a), Eva Rudolf 
(8. b) in Klemen Štupar (8. b) pod 
mentorstvom Katje Kuralt.

Učenci so imeli za reševanje nalog na 
voljo 90 minut.

Tekmovanje je potekalo od 14:00 do 
15:30.

Srebrno Stefanovo priznanje so os- 
vojili:
Gal Gubanc (9. a),
Matic Šetina (9. b),
Jakob Merše (8. a),
Ana Šijanec (8. a),
Eva Rudolf (8. b),
Klemen Štupar (8. b).

Matic Šetina (9. b) se je uvrstil na  
državno tekmovanje v znanju fizike, 
ki bo potekalo v soboto, 5. 4. 2014, na 
Pedagoški fakulteti v Ljubljani.

Vsem tekmovalcem čestitava za ome-
njene dosežke, Maticu pa želiva obilo 
sreče na državnem tekmovanju!

Mentorja
Jure Grilc, Katja Kuralt D
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V petek, 4. aprila 2014, je na šoli potekalo predavanje Andreja Pešca za učence 
6., 7., 8. in 9. razreda. Glavna tema predavanja je bila pasti v sodobnem življenju. 
Predavatelj je govoril o različnih vrstah odvisnosti in o njihovem škodljivem vpli-
vu na človeka, opozoril pa nas je tudi na odvisnost od materialnih dobrin ter na 
tvegano spolno življenje. V predavanje je vključil lastne izkušnje. Razkril nam je 
svoj nezdravi način življenja in tudi posledice takega ravnanja, ki so se odrazile v 
obliki bolezni. Povedal nam je, da je škodljive razvade opustil že pred leti ter se 
predal mirnemu in zdravemu načinu življenja. Menim, da ga zaradi tega lahko 
občudujemo, saj je zmogel premagati razne odvisnosti in je našel smisel življenja 
v preprostih stvareh. 
Predavanje se mi je zdelo zanimivo. Všeč mi je bilo, da je predavatelj večino na-
ukov o življenju povzel iz lastnih izkušenj. Zanimivo bi bilo prisluhniti še komu 
s podobnimi, a vendar drugačnimi izkušnjami. Tako bi bili še bolj prepričani v 
škodljivost takega načina življenja in bi morda dobro premislili, preden bi se vanj 
podali.
Presenetila me je trditev predavatelja o škodljivosti pretiravanja v športu, saj je 
šport zame predstavljal le koristno telesno aktivnost. 
In kaj smo se pri tej razredni uri naučili?
Predvsem to, naj se izogibamo nevarnemu življenjskemu slogu, odvisnosti naj ne 
bodo tabu tema in naj pomagamo drugim, ki že imajo težave. Le tako se bomo 
razvili v zdrave, zrele in odgovorne osebe. Ana Šijanec, učenka 8. razreda

Predavanje se mi sprva ni zdelo zanimivo, saj smo podobnega že imeli. Ko nam 
je predavatelj povedal, da ima izkušnje z drogami in odvisnostjo, sem mu pri-
sluhnila. Všeč mi je bilo, da nam je skozi slike prikazal posledice kajenja cigaret, 
uživanja drog in različnih zasvojenosti. Zelo zanimiva sta se mi zdela tudi sezna-
ma znanih oseb, ki so umrle za posledicami uživanja drog in tistih, ki ne uživajo 
mesa. Ana Rahne, učenka 8. razreda

Predavanje Andreja Pešca je bilo zelo zanimivo in poučno. Zdaj imam še doda-
tne razloge, zakaj ne bi počel prepovedanih stvari, kot so uživanje drog, alkoho-
la, kajenje cigaret in igranje iger na srečo, ki vodijo v odvisnost ter prerano smrt. 
Predavateljeve življenjske izkušnje so presunljive.
 Jakob Merše, učenec 8. razreda

Učenci o predavanju
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Prvi petek v mesecu aprilu smo na 
Osnovni šoli Vodice imeli nekoliko 
drugačno razredno uro, ki nam jo je 
omogočila Občina Vodice. Obiskal 
nas je namreč Andrej Pešec, univer-
zitetni diplomirani politolog. Tudi 
sam se je tako predstavil in prvo, 
na kar smo pomislili, je bilo, ali nam 
bo nemara predaval o politiki. Naše 
misli so se kaj hitro razblinile, ko 
nam je razkril naslov svojega preda-
vanja. Ta se je glasil Skrite pasti živl-
jenja. Predavanje je potekalo v šol-
ski telovadnici za učence predmetne 
stopnje, ki so bili na začetku nekoli-
ko nejevoljni, da bodo morali poslu-
šati in sodelovati dve šolski uri. 

Predavatelj je kot pravi učitelj učence 
takoj pritegnil z uvodnim vprašanjem, 
kaj sploh so pasti in katere bi lahko bile 
pasti življenja. Nato je na kratko povzel 
predavanje. 

Učencem je predstavil, katere so pasti 
življenja, za katere danes niti ne po-
mislimo, da to so. A predavanje ni bilo 
le teoretično govoričenje, temveč je 
predavatelj učence osveščal skozi last-
ne izkušnje. Pozval jih je, naj ne bodo 
kot on, ki se je učil na lastnih napakah, 
temveč naj se učijo na napakah drugih 
in naj so jim le-te v opomin. 

In o čem je sploh predaval? 
Učencem je želel skozi svojo retrospek-
tivo predstaviti zablode alkohola, ciga-
ret, drog, ponočevanja, pretiravanja v 
športu, hazardiranja in promiskuitete. 
Opozoril jih je na mnoge manjše in več-
je posledice slabih življenjskih razvad, 
kot so na primer razbite družine, trpl-
jenja vseh vrst, bolezni in podobno. 
Predstavil jim je prave vrednote in 
zdrav življenjski slog ter jih k temu tudi 
spodbudil. Pod zdrav življenjski slog 
predavatelj razume življenje brez al-
kohola, cigaret, drog, kave, energijskih 
pijač in razuzdanega ponočevanja, kot 

Razredna ura nekoliko drugače
nasprotje ponuja zmerno gibanje 
oziroma športno udejstvovanje, ve-
getarijanstvo, različne miselne ak-
tivnosti, izobraževanje, delavnost, 
druženje, skrb za pomoči potrebne 
in podobno. Učence je pozval, naj 
po svetu hodijo z odprtimi očmi, če 
želijo postati miselne osebe in biti 
srečni. Kot je poudaril, se učenje ne 
zaključi s šolanjem, temveč poteka 
celo življenje. 

Predavatelj je vseskozi poudarjal 
vrednote skromnost, preprostost in 
nematerializem. K slednjemu je danes 
skorajda nemogoče stremeti. Današnji 
svet je označil kot svet, ki je poln ma-
terialističnih smeti. Opozoril jih je tudi 
na negativno vlogo medijev in slavnih 

oseb, katerim mladi vse bolj sledijo 
oziroma jim želijo biti čim bolj podob-
ni tako po videzu kot v dejanjih. Preda-
vanje je zaključil z mislijo o poti rešitve, 
to je spoznati samega sebe in tudi pot 
okrog sebe, usmiljenje do vseh živih 
bitij, svobodna volja ter sreča in mir. 

Besedilo: Bojana Peterka, prof.
Foto: OŠ VodiceD
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Mladi vodiški šahisti postali ekipni državni prvaki
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Poštenost, iskrenost, nenasilje, ljubezen, notranji mir, radost!

Danes na to mnogokrat pozabljamo. Okoli-
ca nas ves čas prepričuje, da so najpomemb-
nejše materialne dobrine in denar, s katerim 
lahko vse to kupimo. Res potrebujemo za ži-
vljenje nekaj osnovnih stvari, ki jih kupimo z 
denarjem, vendar lahko sami ocenimo, kaj 
je to, in ne potrebujemo nenehnega prepri-
čevanja o tem, kaj je za nas najbolje. 
 
Zakaj ne?
 
Zato, ker je kljub takšnim »nasvetom« v da-
našnji družbi preveč nezadovoljnih ljudi. Če 
pa so ljudje nezadovoljni, pomeni, da navo-
dila niso primerna. 

V našem spominu so še zapisane vse vre-
dnote, vendar današnja družba ceni rav-
no nasprotno. Zbegani smo, ker ne vemo, 
kaj je prav. Ali je prav tisto, kar dela veči-
na, ali tisto, kar sami začutimo, da je prav.  
Stremimo za tem, da smo podobni večini, 
spregledamo pa, da je večina nezadovoljna. 

Če še mi pozabimo na prave vrednote, 
bomo še mi nezadovoljni!
 
Z denarjem ne moremo kupiti človeških 
vrednot!
 
Ob tem spoznanju nam bo verjetno lažje 
poiskati pravo pot v življenju! To je tista, kjer 

se ceni iskrenost, poštenost, nenasilje, lju-
bezen, notranji mir, radost …; in ki upošteva 
naravne zakone.

Osnovni naravni zakon pravi, da kar daje- 
mo, dobimo; kadar dajemo dobro, se nam 
vrne dobro; kadar dajemo slabo, se nam 
vrne slabo.
  
Pomembno je, da mislimo, govorimo in 
počnemo tisto, kar je istočasno dobro za 
nas, za našo okolico in za naravo. 

Iskrenost je naravnost. V življenju ne potre-
bujemo dvoličnosti, največ vredne so iskre-
ne misli, čustva in dejanja. Iskrenost prihaja 
iz srca in ne pozna barantanja in preračuna-
vanja.

Poštenost pomeni, da tisto, kar mislimo, 
tudi govorimo in počnemo. 

Nenasilje predstavlja usklajenost z normal-
nim tokom dogodkov. Ne silimo sebe ali 
druge v karkoli. Poskusimo raje doseči spre-
membo s spoznanjem. Ponavadi nam tisto, 
kar želimo doseči na silo, prav zaradi tega 
nikoli ne uspe.
  
Notranji mir lahko imenujemo tudi čista 
vest in to imamo, ko počnemo dobro za vse, 
ko nikomur in ničemur ne škodimo.

 Ljubezen je nesebično dajanje in prejema-
nje, harmonično ustvarjanje, pripravljenost 
pomagati, prijaznost do okolice …
 
Pravijo, da je ljubezen največja sila v vesolju, 
je način življenja. Prestavlja gore in ustvarja 
nove svetove. Vsi jo lahko dajemo in preje-
mamo.

Radost izhaja iz našega bistva in ne pomeni 
samo kratkotrajno zadovoljstvo. Radostni 
so tisti, ki ne posvečajo edine in največje 
pozornosti našemu potrošniškemu svetu, 
tisti, ki na svoji življenjski poti opazijo tudi 
lepoto narave, petje ptic, šelestenje listja, 
žuborenje potoka …
 
Včasih pomislimo, kaj mi bo iskrenost, po-
štenost, uvidevnost, prijaznost, saj tega da-
nes nihče ne ceni. 

Takrat pozabimo, da veljajo naravni zako-
ni, ki poskrbijo za to, da se v neskončnosti 
življenja vse izravna – da dobimo tisto, kar 
dajemo. Vsi potem želimo delovati pošteno, 
iskreno, nenasilno, saj se nam vse to vrača. 

Ob tem zavedanju dobijo človeške vred- 
note spet svoj smisel. To je tisto, kar šte-
je. Vedno.
 Leopold Potnik

Kaj so človeške vrednote?

V soboto in nedeljo, 12. in 13. 4. 
2014, je na Bledu potekalo 17. eki-
pno osnovnošolsko državno prven-
stvo. Na tekmovanju sta Osnovno 
šolo Vodice zastopali ekipi dečk-
ov do 9 in do 12 let. Mlajša ekipa v 
postavi Tim Drašler, Val Stankovič 
Pangerc in Gašper Klemenčič je na 
tekmovanju nabirala predvsem dra-
gocene izkušnje in je na koncu dose-
gla 16. mesto.

Višje cilje pa je imela ekipa dečkov do 
12 let. Kot regijski prvaki je ekipa v se-
stavi Matija Straže, Jurij Straže, Simon 
Jakofčič in Jaka Gregorc v 7. igralnih 
kolih pokazala veliko borbenosti in 
prvenstvo odigrala s kar petimi ekipni-
mi zmagami ter le z dvema remijema, 
proti odličnima ekipama OŠ Nove Jar-
še ter OŠ Zbora odposlancev Kočevje. 
Mladi šahisti so tako v zadnjem igral-
nem kolu sami odločali o barvi odličij. 
Tudi v zadnjih partijah proti OŠ Raka so 
ostali zbrani in borbeno zmagali na 1. 

in 2. igralni deski ter iztržili še remi na 
4. deski. Ta potrebna minimalna težko 
priigrana zmaga pa je pomenila, da 
so se otresli konkurentov ter postali 

osnovnošolski ekipni državni prvaki. 
Ekipni uspeh je lepo poplačilo mla-
dim šahistom za vložen trud, priznanje 
Osnovni šoli Vodice in tudi šahovskima 
mentorjema Janu Gantarju in Vinku 
Borovniku za zavzeto delo. Zlati pokal 
bo krasil osnovnošolsko vitrino. 
Vsem iskreno čestitamo!

Besedilo in foto: 
Aleš Straže

 Veselje ob prejeti lovoriki 
(z leve: Matija Straže, Jurij Straže, 
Simon Jakofčič in Jaka Gregorc)

 Mlajša ekipa (z leve: Gašper 
Klemenčič Tim Drašler in Val 

Stankovič Pangerc)

D
og

od
ki



30
  številka 4, maj 2014

13. junija 2014 mineva 70 let od uspešnega boja Gorenjskega partizanskega odreda z nemško armado. Ta boj je bil na 
območju občine Vodice in v njeni okolici. Dogodka se spominja naš občan Maks Žnidar iz Utika. 
Dva bataljona Gorenjskega odreda sta junija 1944 le nekaj kilometrov iz Ljubljane teden dni izvajala vojaško-politične akcije. 

Partizanska vojska  
                na pragu Ljubljane

Tedaj so bile osvobojene vasi Selo pri 
Vodicah, Šinkov Turn, Koseze, Dobeno in 
Rašica – Vesca.

Dne 7. junija je bil zbor II. in IV. bataljona 
Gorenjskega odreda na Šenturški gori 
pod Krvavcem. Popoldne tega dne smo s 
pesmijo krenili po pobočjih čez Komen-
dsko Dobravo proti vasi Komenda. Proti 
jutru smo prišli v vas Selo pri Vodicah 
in posamezne skupine so se razdelile 
po hišah. Takoj so bile postavljene stra-
že in poslane obveščevalne patrulje na 
vse strani. Nemške postojanke so bile v 
neposredni bližini na gosto posejane. 
Ravnina in dobre ceste bi jim omogočile 
hitro obkolitev. Morali smo biti zelo pre-
vidni. Obveščevalna služba je bila noč in 
dan na delu. Izredno veliko so nam po-
magali vaščani, posebno mladina. Naša 
vojska je štela 350 tovarišic in tovarišev. 
V bližini so bili domači terenci in skupina 
članov VDV, skupno so šteli približno 50 
mož, s katerimi smo bili povezani. Raču-
nali smo tudi na njihovo pomoč v prime-
ru vojaškega spopada. V vasi Selo smo 
bili 8., 9. in 10. junija 1944.

Akcija Gorenjskega odreda je bila veli-
kega političnega in vojaškega pomena. 
Z njo smo hoteli pokazati moč NOV. Or-
ganizirani so bili številni sestanki z va-
ščani, izvedenih je bilo več mobilizacij in 
prehrambenih akcij. V načrtu je bilo tudi 
miniranje cerkvenega zvonika v Mengšu, 
kjer so imele nemške enote mitraljezna 
gnezda. Zaradi ogroženosti civilnega 
prebivalstva in cerkvenega poslopja 
smo načrt opustili. Vaščani so nas o vseh 
pomembnostih obveščali, z njihovo po-
močjo smo v Bukovškem hribu našli več 
paketov sovražne literature, odvrgla so 
jo zavezniška letala, poslala pa bivša ju-
goslovanska vlada v Londonu. Zaplenje-
no literaturo smo uničili. Bivanje v vasi 
Selo pa nam ni prizaneslo z žalostnim 
dogodkom. Pri čiščenju brzostrelke se je 
v hiši pri Ivanu na Selu smrtno ponesrečil 
kulturni referent IV. bataljona tovariš Du-
šan Otoničar, doma iz Vikrč. Nesreča nas 
je zelo pretresla, saj je bil Dušan hraber 
borec. Organizirali smo pogrebno sve-

čanost. Naša želja je bila, da ga pokoplje 
duhovnik Janez Dežman s Skaručne, ki je 
bil naš simpatizer, toda tedaj je bil odso-
ten. Pogreb je bilo drzno dejanje za tisti 
čas. Bivanje naših enot v teh krajih je bila 
res velika vojaška in politična manifesta-
cija NOV. S propagando nam je uspelo 
zavesti nemške okupatorje, da nas je več 
kot 2000 dobro oboroženih borcev in da 
bomo v tem kraju vsaj mesec dni. 

V odredu je bilo precej borcev iz teh 
krajev in bližnje okolice. Spominjam se, 
kako sva s Francem Kimovcem zaplenila 
tovornjak, ki je peljal po cesti Vojsko–Ko-
seze–Mengeš, last manjšega nemškega 
podjetja iz Mengša, šofer pa je bil naš 
simpatizer, zato smo ga po krajšem zasli-
ševanju izpustili. Po tridnevnem bivanju 
v vasi Selo smo v soboto, 10. junija, zve-
čer krenili iz vasi na hrib Dobeno še bližje 
Ljubljani. Navzlic vojni vihri smo imeli ve-
liko upanja, da bomo kmalu napravili še 
nekaj kilometrov in stopili v osvobojeno 
Ljubljano.

Toda drzno dejanje naše vojske nem-
škemu okupatorju ni šlo v račun. Zato so 
sklicali nujni sestanek vojaških predstav-
nikov in gestapa na Bledu ter napravili 
načrt za uničenje Gorenjskega odreda. 
Prvi dan našega bivanja na Dobenu je 
bil kar miren. Lepa sončna nedelja je 
omogočila, da so nekatere borce obiska-
li svojci iz bližnjih krajev. Drugi so čistili 
orožje in opremo, nekateri so bili v patru-
ljah, na stražah in v zasedi. Tudi politični 
delavci so imeli polne roke dela. Njiho-
va najpomembnejša naloga je bila na 
vsakem koraku vzgajati borce. Posebna 
skrb je bila namenjena novo mobilizira-
nim borcem. V ponedeljek, 12. junija, so 
nemške vojaške enote stopile v akcijo. 
Prvi boji so se vneli s terenci – kurirji in 
obveščevalci, na katere so naleteli. Pri 
spopadih so ob robu gozda na Skaručni 
padli trije naši tovariši. 

Tudi naši odredni obveščevalci, ki so šli 
iz Dobena proti Mengšu, so padli v nem-
ško zasedo. K sreči so pravočasno opazili 
sovražnika in se umaknili. Vrnili so se v 

Dobeno in poročali o dogodkih. Takšna 
poročila so prihajala z vseh strani celo 
dopoldne. Odred se je umaknil iz vasi že 
pred poldnevom. S kosilom, pripravlje-
nim za naše borce, se je gostila živina na 
Dobenu. Odred je bil na položaju med 
Dobenom in Rašico razporejen po naj-
višjih gričih in pripravljen na boj. 

Kot obveščevalec sem šel s tovarišem 
v patruljo proti Črnučam. Držala sva se 
preveč desno in zašla na Dobravo pri 
Črnučah. Ko sva hotela stopiti iz gozda 
proti kmetiji pri Brinjevcu v Dobravi, je 
bila gospodinja prav tedaj za hišo in naju 
je opazila. Z mahanjem naju je obvestila, 
naj ne hodiva do hiše. Počakala sva malo 
ob robu gozda. Kmalu se je vrnila z ve-
likim kosom kruha in klobaso v predpa-
sniku. Na hitro nama je povedala, da je 
na dvorišču polno Nemcev, prišli da so že 
ponoči, jim pobrali vso slamo in kopljejo 
zaklonišča proti Trzinu in Mengšu. Vede-
la je povedati, da bodo obkolili hriba Do-
beno in Rašico ter uničili vse partizane. 
Brinovčeva mama je bila velika prijatelji-
ca partizanov. Poznala me je osebno, saj 
sem se učil obrti pri njenem sosedu in to 
komaj tri leta pred tem srečanjem.

S tovarišem sva urno krenila nazaj proti 
Dobenu, k sreči sva zopet zašla in prišla iz 
gozda v skrajnem levem kotu vasi Dobe-
no, kjer je bila nekdaj gostilna »Vila«. Ko 
sva pogledala proti vasi Gornje Dobeno, 
sva zagledala polno nemške vojske. Brž 
sva nadaljevala pot v gozd proti Rašici in 
kmalu dospela do našega bataljona. Po-
ročala sva komandantu, kaj sva izvedela 
v vasi Dobrava. Popoldne se je odred 
ponovno premaknil na nove položaje še 
bolj nad vasi Rašica in Povodje. Z vseh 
položajev smo videli premike dobro obo-
rožene nemške vojske z lahkim orožjem, 
s seboj pa so vlekli tudi poljske topove. 
Bili smo v zelo nejasnem in negotovem 
položaju, z nestrpnostjo smo pričakovali 
spopad. Toda tudi Nemci so menjali svo-
jo taktiko. Vse okoliške gozdove so izre-
dno dobro prehajkali in prečistili. Okrog 
hriba Rašica in Dobeno so sklenili dva 
obroča. Zasede so postavili na vsakih 100 D
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Partizanska vojska  
                na pragu Ljubljane

metrov, da ne bi niti en partizan mogel 
pobegniti živ z obkoljenega hriba. Zelo 
dolgo je bilo popoldne 12. junija, naj-
daljše v mojem življenju. Bili smo slabo 
oboroženi. Prav v teh dneh smo pričako-
vali pošiljko orožja in streliva s Primorske, 
zaradi ofenzive v Poljanski dolini pa se je 
dobava zavlekla. Vodstvo našega odre-
da je celo popoldne načrtovalo, kako se 
prebiti iz obročev. Noč – naš zaveznik – 
se je zelo počasi bližala, dočakali smo jo 
brez bojev. Med 9. in 10. uro ponoči smo 
krenili na pohod, toda ta pohod je bil 
vrtenje v začaranem krogu. Več ur smo 
hodili s hriba na hrib, nihče ni vedel, kdaj 
bomo začeli preboj. Po večurnem tava-
nju in premikanju v popolni tišini smo 
imeli kratek počitek. Zadnji posvet štaba 
je odločil, da se prebijemo iz obročev čez 
travnike in polja med vasema Vesca in 
Polje. Odločitev je bila zelo dobra. Nemci 
so postavili najmočnejše zasede na cesti 
Koseze–Mengeš in Skaručna–Šmartno. 
Med 2. in 3. uro zjutraj se je Gorenjski od-

red skupaj s terenci in vodom VDV mno-
žično prebil skozi dvojni nemški obroč 
pri vasi Vesca. V predhodnici je bilo šest 
mitraljezcev, ki so z močnim ognjem 
odprli pot odredu. Nemške zasede so 
se razbežale, naše enote pa so s hitrim 
maršem krenile proti Bukovici v Zabrež-
je mimo Vodic v vogljanske gozdove. 
Manjša skupina se je odcepila pred vasjo 
Utik in krenila v Repenjski hrib. Tako je bil 
prvi del naše akcije končan, s popolno 
zmago naših partizanskih enot. Če se ne 
bi umaknili tako načrtno, bi bilo gotovo 
usodno za nas. Sodelovalo je kakih 4000 
zelo dobro oboroženih nemških vojakov. 
Imeli pa so veliko napako: večina te voj-
ske je le nekaj dni pred tem dogodkom 
prišla z ruske fronte, kjer je doživela veli-
ke poraze. Med njimi je vladala zelo nizka 
morala. Nasprotno pa je bil naš Gorenj-
ski odred zelo slabo oborožen, a je imel 
veliko moralno moč, saj je bilo v zavesti 
slehernega borca, da se bori za svobodo 
in zmago svojega naroda. 

Po preboju iz nemškega obroča 13. ju-
nija 1944 se je večina odreda utaborila v 
vogljanskih gozdovih. Tudi tu smo imeli 
krajši spopad z nemškimi vojnimi enota-
mi, ki so nepričakovano naletele na naše 
zasede. Imeli smo ravno kosilo, ko je za-
ropotalo. V začetku smo bili zelo zmede-
ni, toda zahvaljujoč dobri komandi smo 
bili takoj vsak na svojem položaju. Boj je 
bil kratek in bliskovit. Nemci so imeli več 
ranjenih in mrtvih. Mi pa smo imeli tri 
padle borce na robu skaruškega gozda in 
enega ranjenega v vogljanskem gozdu.

Ta akcija Gorenjskega odreda je bila izve-
dena po nalogu komandanta 9. korpu-
sa Lada Ambrožiča – Novljana in je bila 
tesno povezana z zavezniško vojsko pri 
izkrcavanju v Normandiji. 

To je bil boj za SVOBODNO SLOVENIJO.

Še živeči obveščevalec GO 
Maks Žnidar

V četrtek in petek, 17. in 18. 4. 2014, 
je na OŠ Preska potekalo medobčin-
sko osnovnošolsko prvenstvo v ma-
lem nogometu za mlajše dečke. Na 
tekmovanju so OŠ Vodice zastopali 
Žiga Bizant, Matic Jerman, Anže Ša-
vli, Nejc Laharnar, Anton Novak, Nik 
Korošec, Gal Lunder, Tadej Fujan, Si-
mon Jakofčič Smrekar, Martin Švab 
in Miha Gyergyek.

Po nekoliko slabši predstavi na prvi 
tekmi, ki jo je naša ekipa izgubila 
proti gostiteljem tekmovanja z 2 : 4, 
so nanizali tri zaporedne zmage. Naj-

prej so premagali vrstnike iz OŠ Pirni-
če s 6 : 2, nato ekipo OŠ Medvode s 3 
: 1, za zaključek pa so se znesli še nad 
ekipo OŠ Simona Jenka iz Smledni-
ka in jo premagali s 7 : 0. Osvojili so 
9 točk, z gol razliko 18 : 7 ter postali 
medobčinski prvaki. Skupaj z OŠ Pir-
niče se je naša ekipa uvrstila na regij-
sko tekmovanje v malem nogometu, 
ki bo v Domžalah.

Vsem iskreno čestitam!

Besedilo in foto: 
Jure Grilc, vodja ekipe

V ponedeljek 17. 3. 2014 je v kuhi-
nji zagorelo. Zgodilo se je v šolski 
kuhinji, kjer so kuhali kosilo. Na 
srečo je bila samo vaja. Vaja je bila 
zato, ker so gasilci morali videti, 
kdo zna ob požaru pravilno po-
stopati in kdo ne. Požarni alarm je 
bil tak: Danes je v šolski kuhinji za-
gorelo, lahko bi bilo nevarno, zato 
vse učence in učitelje prosimo, da 
takoj zapustijo razrede. In gasilci 
so nam razložili, kaj smo naredili 
narobe in kaj pravilno.

Besedilo: Ana Lužar, 3.b. 
Risbica: Nika Remškar 3.b. 

Najmlajši 
poročajo: 
Požarna 
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Ob 70. obletnici preboja Gorenjskega odreda bo 13. 6. 2014 s pričetkom ob 
16.00 potekala skromna spominska slovesnost pri spomeniku v Vesci.

Lepo vabljeni!

Vabilo

Medobčinsko prvenstvo 

v malem nogometu za mlajše dečke
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Poziv lastnikom gozdov za sanacijo po žledolomu

Na območju ljubljanske enote Zavoda za 
gozdove Slovenija je bilo v okviru sanaci-
je gozdov po februarskem žledolomu do 
začetka aprila 2014 posekanih 264.000 m3 
lesa. Ta količina predstavlja polovico redne-
ga letnega poseka, obenem pa številka po-
kaže, da je bilo do zdaj posekanih le 11 % 
v žledolomu podrtih oziroma polomljenih 
dreves. Na Zavodu za gozdove Slovenije, 
Območna enota Ljubljana, se zavedamo 
problemov, ki nastopajo pri organiziranju 
oziroma izvedbi sečnje ter spravila in proda-
je lesa, zato pozivamo lastnike gozdov, naj 
se po pomoč obrnejo na pristojne revirne 
gozdarje oziroma naj poiščejo potrebne 
informacije na spletni strani Zavoda za goz-
dove Slovenije.

Na področju, katerega pokriva Zavod za 
gozdove Slovenije, Območna enota Ljublja-
na, (osrednji del Slovenije, v grobem med 
Kamnikom in Ivančno Gorico, med Logat-
cem in Hrastnikom), je bilo po končni oceni 
v žledolomu poškodovanih kar 2.407.000 m3 

lesne mase, od tega 691.000 m3 oziroma 29 
% iglavcev. Za najbolj poškodovane obmo-
čja gozdov so bile izdane generalne odloč-

be o izvedbi sanitarne sečnje poškodovanih 
dreves v žledolomu, za manj poškodovana 
območja pa individualne odločbe. Po teh 
odločbah morajo lastniki opraviti sanitarno 
sečnjo in preventivna varstvena dela oziro-
ma zagotoviti njihovo izvedbo. Do 15. maja 
2014 morajo posekati in izdelati poškodo-
vane iglavce, odpeljati posekan les iz gozda 
in vzpostaviti gozdno higieno. Listavce je 
treba pospraviti do konca leta 2016.

Do začetka aprila 2014 je bilo v okviru sa-
nacije na ljubljanskem območju posekanih 
87.000 m3 iglavcev in 177.000 listavcev. To 
skupaj predstavlja le 11 % poškodovane 
lesne mase. Posebej zaskrbljujoče je, da je 
posekanih le 13 % poškodovanih iglavcev, 
da so torej za sanacijo ostalih 87 % na voljo 
le še trije tedni časa. V primeru, da se bo s 
sečnjo zavleklo, obstaja nevarnost ekstre-
mne namnožitve podlubnikov in s tem do-
datnega pustošenja gozdov. 

Lastniki gozdov, ki bodo sečnjo opravili 
sami, naj se dela lotijo čimprej. Pri tem jim ni 
treba čakati na revirnega gozdarja, temveč 
morajo le pridobiti generalne usmeritve za 
posek na krajevni enoti zavoda, ki je odloč-
bo izdala. Tja morajo sporočiti tudi začetek 
sečnje, v roku 8 dni po končanih delih pa 
poročati o obsegu sečnje ter o drugih ukre-
pih. 

Nato naj redno (vsaj enkrat na tri tedne) 
pregledujejo svoje gozdove, da bodo lahko 

pravočasno opazili morebitne napade pod-
lubnikov.

Lastnike gozdov, ki sami sanacijskih del ne 
zmorejo opraviti, oziroma, ki zaradi najra-
zličnejših vzrokov še niso uspeli sanirati 
svojih gozdov oziroma niso organizirali sa-
nacije, pozivamo, naj se čimprej obrnejo na 
pristojne krajevne enote Zavoda za gozdo-
ve Slovenije oziroma na revirne gozdarje. Ti 
jim bodo svetovali glede izvedbe del, iska-
nja izvajalcev del in prodaje lesa. 

Informacije v zvezi s tem so dostopne tudi 
na spletni strani Zavoda za gozdove Slove-
nije, pod naslovom »Pregled potreb po sa-
nacijskih delih v gozdovih« na http://www.
zgs.si/slo/aktualno/novice/index.html. 
Generalne odločbe in vse ostale informacije 
v zvezi z žledolomom se nahajajo na naslo-
vu http://www.zgs.si/slo/delovna-podro-
cja/varstvo-gozdov/zledolom-v-sloveni-
ji-2014/index.html.

Marijana Tavčar, 
univ. dipl. ing. gozd. 

Višja sodelavka II 

e-mail: marijana.tavcar@zgs.gov.si 
tel.: +386 1 24 10 622, 
gsm: +386 41 657 239 
fax: +386 1 24 10 640 

Zavod za gozdove Slovenije, 
Območna enota Ljubljana 

Tržaška 2, 1000 Ljubljana

Območna enota Ljubljana

Kje in kdaj? 
Koseze pri Vodicah, sobota, 21. 6. 2014, ob 14.30

Za koga? 
Za prostovoljne gasilke, starejše gasilke in gasilce in VSE, ki 
želimo spoznati gasilske veščine in se razvedriti

Vsebine potekajo v družabnih, sproščenih in zabavnih izzi-
vih.

Podrobnosti srečanja in program na www.pgdsinkovturn.si.

Izmenjali si bomo tudi duhovite, toda resnične zgodbe ... 
kot na primer:

V Čepovanu imamo poseben praznik – 34. avgust. Ta dan je  
3. september. Na predvečer se zbere čepovanska gasilska 
mladina. Najprej pregledajo, koliko so Čepovanci pospravi-
li okoli svojih hiš. Vse nepospravljeno odnesejo na sredino 
vasi. Če katera gospodinja pozabi zunaj svoje perilo, mora 
drugo jutro ponj na vas. Na ta račun se smeji vsa mladina. 
To so poimenovali Grandov sejem.     
 Ciril Plesničar, 79 let, PGD Čepovan

MEDGENERACIJSKO 
SREČANJE 
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KDAJ?  

17. 5. 2014 

KJE? 

Vodice 

 

DENARNI SKLAD: 

1. mesto: 40  

2. mesto: 20  

3.  

Denarni sklad velja za 12 prijavljenih 

 

najbol  

 

PRIJAVA do 14. 5. 2014 
na telefon  

JURE: 031/761- 061 ali 
ROMAN: 041/571- 886  

OMEJENO! 

- Igra se po 
sistemu 4+1  

- Akumulirani 
 

- Malo odbojna 
 

3. MAJSKI TURNIR V 
MALEM NOGOMETU 2014  
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Zakonska zveza in izvenzakonska skupnost

ODVETNICA 
NATAŠA CANKAR
Kamniška c. 38, 1217 VODICE
Tel.: 041/962-474,  
E-mail: natasa.cankar@gmail.com
področja dela predstavljena na spletni strani:  
www.odvetnica-cankar.si

V tokratnem Pravnem kotičku bodo predstavljena temeljna pravila družinskega prava, to je prava, ki ureja razmerja med zakonci, izvenza-
konskimi partnerji ter starši in otroki. Družinsko pravo kot temeljni predpis ureja Zakon o zakonski zvezi in družinskih razmerjih (ZZZDR), 
posamezna ožja področja znotraj družinskega prava (npr. skrbništvo itn.) pa so urejena v posebnih zakonih. V tem prispevku bom predsta-
vila le zakonsko zvezo in izvenzakonsko skupnost. Razmerja med starši in otroki ter druga posebna vprašanja družinskega prava pa bodo 
morala priti na vrsto kdaj drugič, ker presegajo namen in obseg tega zapisa.

Kot je bilo rečeno že zgoraj, Zakon o zakonski 
zvezi in družinskih razmerjih ureja tri bistvene 
sklope:

 − zakonsko zvezo,
 − izvenzakonsko skupnost,
 − razmerja med starši in otroki.

Za lažje razumevanje sledeče vsebine, si najprej 
poglejmo zakonske opredelitve nekaterih poj-
mov:
- zakonska zveza je z zakonom urejena sku-
pnost moža in žene, katere pomen je v zasnova-
nju družine (3. člen ZZZDR);
- izvenzakonske skupnosti zakon ne navaja 
izrecno s tem izrazom, ta se je za poimenova-
nje skupnosti oz. sobivanje moškega in ženske, 
ki nista poročena, uveljavil le v sodni praksi. 
Čeprav zakon takšne skupnosti izrecno ne poi-
menuje, pa vseeno podaja opredelitev, kdaj je 
sobivanje dveh ljudi mogoče šteti za izvenza-
konsko skupnost. Izvenzakonska skupnost je 
tako dalj časa trajajoča življenjska skupnost mo-
škega in ženske, ki nista sklenila zakonske zveze. 
Za izvenzakonska partnerja ima izvenzakonska 
skupnost po ZZZDR enake posledice, kot če bi 
sklenila zakonsko zvezo, če ni razlogov, zaradi 
katerih bi bila zakonska zveza med njima neve-
ljavna (12. člen ZZZDR). Takšen razlog bi bil npr. 
podan, če bi bil eden od partnerjev že poročen;
- tudi pojma otrok zakon izrecno ne opredeli. V 
pravni teoriji in praksi ta izraz opredeljuje ose-
bo, ki še ni polnoletna, to je, še nima 18 let.

Nastanek zakonske zveze ureja zakon. Opre-
deli način sklenitve kot tudi pogoje za sklenitev 
in veljavnost. Zakonska zveza se sklene tako, 
da dve osebi različnega spola pred pristojnim 
organom (matičarjem) na način, ki ga določa 
zakon, izjavita svoje soglasje, da skleneta za-
konsko zvezo. Pogoji, ki jih predpisuje zakon za 
veljavno sklenitev, pa so npr. primerna starost 
(praviloma polnoletnost), razsodnost, neporo-
čenost itn.

Zakon ne določa sklenitve izvenzakonske sku-
pnosti, ker je izvenzakonska skupnost le dejan-
sko skupno prebivanje dveh oseb različnega 
spola. Za njen nastanek je tako potrebno le, da 
izvenzakonska partnerja ustvarita življenjsko 
skupnost, da torej prebivata skupaj kot mož in 
žena, in da ne obstajajo ovire, zaradi katerih ne 
bi mogla skleniti zakonske zveze, če bi se za to 
odločila. Zaradi navedenega razloga je v praksi 
pogosto težko določiti točen dan, ko je nasta-
la izvenzakonska skupnost. Posledično se ob 
morebitnem razpadu takšne skupnosti pojavijo 
dodatne težave pri delitvi skupnega premože-
nja, ker ni jasno določeno, od kdaj je skupno 
premoženje partnerjev nastajalo in kaj vse torej 
zajema. 

Zakonska zveza ima za zakonca posledice na 
več pravnih področjih. Kot temeljno vodilo ve-
lja, da sta zakonca v zvezi enakopravna. Zakon 
kot njune medsebojne pravice in dolžnosti do-
loča še:

 − vzajemno spoštovanje, zaupanje in pomoč,
 − svobodno odločanje o rojstvu otrok,
 − prosto izbiro poklica,
 − sporazumno določanje kraja skupnega biva-

nja in odločanje o skupnih zadevah,
 − prispevanje k preživljanju družine v skladu z 

možnostmi vsakega zakonca,
 − dolžnost preživljanja drugega zakonca, če je 

ta brez sredstev za življenje, ker je brez svoje 
krivde nezaposlen ali nesposoben za delo.

V praksi so navadno najbolj problematične tiste 
zakonske določbe, ki urejajo premoženjske po-
sledice zakonske zveze, še posebej, če pride do 
razpada družine oziroma do razveze (ločitve). 
Temeljna pojma pri premoženjskih razmerjih 
med zakoncema sta skupno premoženje in 
posebno premoženje. Pri tem skupno premo-
ženje pomeni tisto premoženje, ki ga zakonca 
pridobita z delom v času trajanja zakonske 
zveze. To premoženje je njuna skupna last in z 
njim upravljata in razpolagata sporazumno in 
praviloma skupaj, razen če se drugače dogovo-
rita. Deleža zakoncev na tem premoženju nista 
določena. Navadno se domneva, da pripada 
vsakemu zakoncu polovica tega premoženja, 
mogoče pa je dokazati tudi drugačen delež, če 
je eden od njiju npr. bistveno več prispeval k 
skupnemu premoženju. 

Vse ostalo premoženje predstavlja posebno 
premoženje posameznega zakonca. Posebno 
premoženje zakonca pripada le njemu, in z 
njim lahko svobodno razpolaga, brez soglasja 
drugega zakonca (ga lahko proda itn.). Poseb-
no premoženje je tako npr. vse premoženje, ki 
ga je imel kateri od zakoncev pred sklenitvijo 
zakonske zveze, ter tudi vsako premoženje, ki 
ga je eden od zakoncev pridobil v času trajanja 
zakonske zveze, a ne z delom (mu je bilo podar-
jeno, ga je podedoval itd.).

Enaka pravila kot za zakonca veljajo tudi za 
izvenzakonska partnerja. Tudi izvenzakonska 
partnerja imata medsebojne pravice in dolžno-
sti, ki sem jih naštela zgoraj, in tudi zanju veljajo 
iste določbe o skupnem in posebnem premo-
ženju.

Določbe o premoženju običajno pridejo v po-
štev šele v primeru, če pride do razpada skupno-
sti. Če sta si zakonska zveza in izvenzakonska 
skupnost pri medsebojnih pravicah in dolžno-
stih partnerjev podobni, se pri vprašanju pre-
nehanja bistveno razlikujeta. Zakonska zveza 
preneha, če eden od zakoncev umre, ali pa, če 
pride do razveze. Zakonsko zvezo lahko razveže 
le sodišče. Razveže se lahko sporazumno ali pa 
s tožbo. Do sporazumne razveze pride, če za-
konca skupaj ugotovita, da se želita razvezati, in 
skupno podata predlog za razvezo na sodišče. 
Takšnemu predlogu morata predložiti tudi spo-
razum o razdelitvi skupnega premoženja, skle-
njen v obliki notarskega zapisa, ter sporazum o 
varstvu, vzgoji in preživljanju skupnih otrok (le 
tistih, ki še niso polnoletni). Sodišče po uradni 
dolžnosti preveri, ali je s sporazumom primerno 
poskrbljeno za varstvo, vzgojo in preživljanje 
otrok. Če predlogu ni priložen kateri od obeh 
navedenih sporazumov ali sporazum o otrocih 
ni ustrezen, sodišče zakonske zveze ne razveže. 
Druga možnost razveze je s tožbo. Do nje na-
vadno pride takrat, ko se eden od zakoncev želi 
razvezati, drugi pa ne. Zakonec, ki želi razvezo, 
vloži tožbo na razvezo. Pri tem mu ni potrebno 
navajati posebnih razlogov za razvezo. Zadošča 
že, če zatrjuje, da je zakonska zveza zanj postala 
nevzdržna. 

Pri izvenzakonski skupnosti prenehanje sku-
pnosti ni formalno urejeno. Ker nastane brez 
posebnih formalnosti in brez predpisanega 
postopka, na tak način tudi preneha. Bivša par-
tnerja pa morata seveda še vedno urediti med-
sebojna premoženjska vprašanja in razmerje do 
skupnih otrok. Če se o tem sporazumeta, velja 
enako kot za razvezo zakonske zveze. O premo-
ženjskih vprašanjih skleneta sporazum v obliki 
notarskega zapisa, sporazum glede skupnih 
otrok pa predložita v odobritev sodišču. Če se 
ne moreta sporazumeti, lahko za ureditev obeh 
navedenih vprašanj sprožita ustrezne postopke 
pred sodiščem. 

V zadnjih dvanajstih letih je praksa za urejanje 
medsebojnih razmerij med zakonci ter razmerij 
med starši in otroki, razvila še eno pot. Ta vpra-
šanja je zdaj mogoče urejati tudi v postopku 
mediacije. Mediacija je poseben, neformalen 
postopek alternativnega reševanja sporov, v 
katerem stranki sporazumno dogovorita reši-
tev svojega spora. Navedeni postopek je zelo 
koristen zlasti v primeru družinskih sporov ob 
razvezi ter sporov v zvezi z vzgojo, varstvom 
in preživljanjem otrok. V postopku mediacije 
namreč rešitev ni omejena le na zakonsko pred-
videno, temveč jo je mogoče bolj prilagoditi 
konkretnemu primeru. Tudi po uspešnem za-
ključku mediacije morata stranki seveda predla-
gati sporazumno razvezo pred sodiščem, a ker 
sta medsebojna vprašanja že uredili in pravilno 
zapisali, se ta navadno izvrši zelo hitro in brez 
večjih stroškov. Dodatna prednost mediacijske-
ga postopka je v tem, da je v primerjavi s sodno 
potjo za stranki navadno tudi bistveno cenejši. 
Kot posebej usposobljena družinska mediator-
ka in dolgoletna mediatorka pri sodišču lahko 
potrdim, da je takšna pot reševanja sporov ob 
razvezi med strankami navadno zelo dobro 
sprejeta in v več kot 70% tudi uspešna.

Za konec pa še dva nasveta:
 − pripravlja se sprejetje novega Družinskega 

zakonika, ki naj bi nadomestil obstoječi Za-
kon o zakonski zvezi in družinskih razmerjih 
ter nekatera vprašanja uredil bistveno druga-
če in bolj napredno kot sedanji zakon (omo-
gočil bo npr. predporočne pogodbe). Sprejet 
naj bi bil do konca leta. Pozorno spremljajte 
poročila o tem, ker vam lahko prinese kakšno 
koristno novost;

 − če se vaše skupno življenje nerešljivo za-
plete in ni druge rešitve kot prenehanje 
skupnega bivanja, najprej poskusite urediti 
sporna vprašanja z mediacijo oziroma po 
sporazumni poti. Lahko vam prihrani mnogo 
stroškov in zapletov, pa tudi precej živcev, 
še posebej, če imate skupne otroke in se bo 
treba dogovoriti o njihovem varstvu, vzgoji in 
preživljanju.
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Knjižnica Vodice NOVOSTI
Romani

Graeme Simsion: Projekt Rosie 
[izbira partnerja, odnosi med spo-
loma, humor, Aspergerjev sindrom, 
visokošolski učitelji, Avstralija, 
genetika, poroka, načrtovanje]

Biografije

Franc Lazarini: Zgodovina rodbine 
Lazarini. Kronika, dokumenti, 
genealogija, komentarji, zgodbe

Spomini

James Bowen: Potepuški maček 
Bob [odnosi med človekom in 
živaljo, življenjske spremembe, 
Avstralija, Velika Britanija, brez-
domci, odvisniki, ulični glasbeniki, 
London, mačke]

Kriminalni romani
Dashiell Hammett: Krvava žetev [prohibicija, 
kriminal, umori, ZDA]

Mladinsko leposlovje

Neil Gaiman: Kaj pa mleko?  
[humor, časovni stroj, družina, 
očetje]

Mladinske strokovne knjige
Morris Gleitzman: Tedaj [holokavst, Judje, 
pogum, Židje, vojne]
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Otroško leposlovje

Emilie Beaumont: 
Policist Maj [kartonka] 

Aaron Blabey: Stanko Peška [drugačnost, 
prijateljstvo]

Marjolijn Hof: Moj dedek in jaz 
in pujsa Babi [deklice, dedki, igra, 
otroštvo, počitnice, prijateljstvo, 
pujsi] [napisala in ilustrirala] 

Tove Jansson: Komet prihaja 
[domišljija, družina, fantastična 
bitja, kometi, potovanja, 
prijateljstvo, troli, vesolje]

Jaromír Kincl: 
Palček Smuk in zvezde

Sharon Rentta: Živalski mehaniki 
[avtomehaniki, vozila, živali v domišljiji, velike 
tiskane črke]

Catherine Storr: Pametna Lili in neumni volk 
[deklice, strah, volkovi, živali v domišljiji]

Zgodovina

R. G. Grant: 1. svetovna vojna. 
Veliki ilustrirani vodnik [svetovna 
vojna 1914-1918, bitke, ofenzive]

Priročniki
Simon Akeroyd: Priročnik za 
vrtičkarje. Vodnik za naravno 
pridelovanje na majhnih vrtovih 
[vrtnarstvo, prst (pedologija), 
zelišča, zelenjava, sadne 
rastline, sadje, gojitev, sajenje, 
kolobarjenje, razmnoževanje, 
varstvo rastlin]
Adriana Dolinar, Sanja Lončar: 
Konec zgage in ostalih 
želodčnih težav [bolezni 
prebavil, simptomi, dejavniki 
tveganja, zdravljenje, imunski 
sistem, fitoterapija, domača 
zdravila, zdravstveni nasveti, 
želodec, bolezni, naravno 
zdravljenje]
Janet Marinelli: Rastline 
[leksikon, rastline, evolucija 
(biologija), habitati, rastlinska 
geografija, fitogeografija, varstvo 
rastlin, vrtnarstvo, botanika, 
invazivne rastline, invazivne 
tujerodne rastline] 

Biografije

Franci Novak, Urban Golob:  
Po sončnih obronkih Slovenije. 
Pohodniški vodnik [pohodniške 
poti, naravne znamenitosti, 
kulturne znamenitosti, družinski 
izleti]
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Policija svetuje 
Samozaščitni ukrepi v počitniškem času

V času prihajajočih (poletnih) počitnic oziroma v času odsotnosti 
od doma (preko vikendov, itd.) poskrbite za samozaščitne ukre-
pe, ki bodo zmanjšali tveganja vlomov in tatvin. Zaklepajte vra-
ta stanovanjskih hiš, garažnih prostorov, skladišč, shramb in lop 
ter ostalih objektov. Policija priporoča kombinacijo mehanskega 
(kakovostna vrata z dodano prečno zaporo ali ključavnico, kako-
vostna okna, razsvetljava prostorov itd.) ter tehničnega varovanja 
objekta (vzdrževane in vključene alarmne naprave, vezane na 
izbrano varnostno podjetje ali na lasten mobilni telefon, interne 
alarmne naprave). Ne glede na to vsem, ki se odpravljajo na pot, 
policija priporoča, da o tem obvestijo osebo, ki ji zaupajo. Ta bo 
z občasno prisotnostjo v objektu in z nekaterimi opravili, kot sta 
prižiganje luči ter parkiranje pred vhodom v hišo, naredila vtis, 
da prostori le niso popolnoma brez nadzora in s tem dosegljivi 
komur koli.

Seveda pa naj bodo občani pozorni tudi na morebitne osebe, ki 
bi dajale vtis, da se na določenem območju zadržujejo z name-
nom izvrševanja kaznivih dejanj ali prekrškov (tudi vandalizem na 
otroških igralih, itd) ter naj o tem nemudoma obveščajo policijsko 
postajo Medvode na telefonsko številko 01/361-94-40 oziroma na 
interventno številko 113. Prav tako pa lahko za prijavo tovrstnih 
dejanj, v primerih, ko želite ostati anonimni, uporabite telefonsko 
številko 080 1200.

Naslednji Kopitarjev glas izide 17. 6. 2014. 
Prispevke pošljite najkasneje do 2. 6. 2014. 

IZID GLASILA



ZAHVALA 

Prazen dom je in dvorišče,
naše oko zaman te išče,
ni več tvojega nasmeha,

utihnil je tvoj glas,
bolečina in samota sta pri nas.

V 88. letu starosti nas je 
zapustila naša draga mama, 
sestra, teta, tašča, babica in 

prababica

FRANCKA RAMOVŽ 
iz Kosez.

Ob boleči izgubi se iskreno 
zahvaljujemo vsem 

sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem, za 

podarjene sveče in cvetje ter 
izrečeno sožalje.

Hvala vsem, ki ste jo v tako 
velikem številu spremili na 
njeno zadnjo pot. Prav tako 

hvala gospodu župniku 
Mervarju, pogrebni službi 

Navček, pevcem, nosačem,  
DU Bukovica - Šinkov Turn, 

gospe Bredi Špenko za ganljiv 
govor ter gasilskemu društvu 

Šinkov Turn za varovanje.

Mama, hvala za tvojo skrb in 
ljubezen.

Vsi tvoji

Ko se prebuja pomlad 
in se vračajo lastovke,

si za vedno odšel od nas 
in se preselil tja, 

kjer ni več trpljenja in bolečin.

ZAHVALA
V 88. letu starosti je za vedno 

odšel od nas dragi ata, stari ata, 
pradedek, brat in stric 

KAROL TIČAR 
iz UTIKA 10 pri Vodicah.

Zahvaljujemo se sorodnikom, 
sosedom, prijateljem in znancem, ki 
ste darovali cvetje, sv. maše in sveče. 

Hvala vam za izrečeno sožalje in 
besede tolažbe ob slovesu našega 

ata. Zahvaljujemo se gospodu 
župniku Francu Mervarju za lepo 
opravljeno pogrebno slovesnost, 
dr. Draganu in Angeli Grujičić za 

strokovnost, prijaznost in zdravljenje, 
Društvu upokojencev Bukovica - 
Šinkov Turn, gospe Bredi Špenko 
za sočutno povedane besede ob 
odprtem grobu. Hvala pevcem 
Zupan, pogrebni službi Navček, 
gospodu Lamovšku in zvonarju 

Francu Letnarju. Prisrčna hvala vsem, 
ki ste ga pospremili na njegovi 

zadnji poti, ki ste ga imeli radi in ga 
spoštovali.

Za njim žalujejo hčerki Karolina 
in Pavla z družinama, sestra 

Katarina, bratje Franc, Peter in 
Janez z družinami.

Utik, Zg. Brnik, Šmarca, Žabnica, 
Zalog, Vrhpolje, Kamnik
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Črna kronika
Poročilo za obdobje 13. 3.–24. 4. 2014

Kriminaliteta
V zadnjem obdobju so med kaznivimi dejanji najbolj pogoste tatvine in vlomi. Na območju Šinkovega 
Turna so si nepridipravi prisvojili motorno žago. Na avtocestnem počivališču Povodje so policisti obrav-
navali tatvino goriva iz tovornega vozila. Gorivo pa je zamikalo tudi znanega storilca, ki si ga je prilastil 
na bencinski črpalki v Vodicah. Policisti so obravnavali še kaznivo dejanje nasilništva, poškodovanja 
tuje stvari, poskus vloma v osebni avtomobil. Na Vojskem so obravnavali poskus vloma v stanovanjsko 
hišo, v Repnjah tatvino delov osebnega avtomobila in v Selu kaznivo dejanje izsiljevanja.

Prometne nesreče
V Zapogah so policisti obravnavali prometno nezgodo s telesnimi poškodbami, v kateri je bil udele-
ženec kolesar, ki je vozil na prekratki varnostni razdalji. Zaradi kršitve mu je bil izdan plačilni nalog.

Ni res, da si odšel – nikoli ne boš!
Ujet v naša srca, z najlepšimi spomini,
boš vsak naš korak spremljal v tišini.

ZAHVALA
Ob boleči in nenadomestljivi 
izgubi našega dragega moža, 

očeta, ata, sina in brata

 JOŽETA PAVLIČA iz Kosez, 

se iskreno zahvaljujemo 
vsem sorodnikom, sosedom, 

prijateljem, lovskim tovarišem, 
gasilcem in znancem, ki ste nam 
v teh težkih trenutkih pomagali, 

stali ob strani, darovali cvetje, 
sveče in darove za svete maše.

Posebej se zahvaljujemo LD 
Vodice, PGD Šinkov Turn in 

DU Bukovica - Šinkov Turn za 
lepo izveden pogrebni obred 

in ganljive besede slovesa. 
Zahvaljujemo se tudi g. župniku, 

pevcem in pogrebni službi 
Navček.

Hvala vsem, ki ste ga imeli radi 
in ste ga pospremili na njegovi 

zadnji poti. 

Žena Darinka, sin Jože in hčerka 
Mojca z družinama, 

oče in mama ter brat Marijan 
z družino

»Konec je, dosegel si cilj, bolečina 
postane mila, nič več je ne bo, nikoli 

več, človek je rešen, 
nič več mu ne hasne 

ne v dobrem, ne v zlu« 
(Tone Pavček)

ZAHVALA

V 73. letu je za vedno zaspala 
draga mami in mama 

Mari Pustovrh.

Ob boleči izgubi se iskreno 
zahvaljujemo vsem za izrečena 

sožalja, darovane maše, cvetje in 
sveče. Zahvaljujemo se gospodu 

župniku Francu Mervarju, 
pevcem, nosačem in pogrebni 

službi Navček.
Iskrena zahvala vsem, ki ste jo 

pospremili na njeni zadnji poti k 
večnemu počitku.

Vsi njeni

Ostali dogodki
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V Vodicah so policisti obravnavali ugriz psa.

V mesecu maju in juniju 
je čas poleganja mladičev 

srnjadi. Lovska družina 
Vodice zato prosi vse 

lastnike psov, da so njihovi 
štirinožni prijatelji na 

povodcih.

OPOZORILO



RAZPREDELNICA DOGODKOV IN PRIREDITEV
Dan Datum Ura Dogodek/prireditev Organizator Lokacija

MAJ

SOBOTA 17. 5. 2014 9:00 - 21:00 VELIKI MAJSKI NOGOMETNI TURNIR 
ZA POKALE ŠD REPNJE - DOBRUŠA

ŠD REPNJE - DOBRUŠA, PGD 
REPNJE - DOBRUŠA

OŠ VODICE

NEDELJA 25. 5. 2014 10:00 HUMANITARNI TEK VRHUNSKIH 
ŠPORTNIKOV 

MATEJA RAJTERIČ, ŠD BOKSI, 
ŠD REPNJE - DOBRUŠA

GASILSKI DOM PGD REPNJE - 
DOBRUŠA

JUNIJ

PETEK 6. 6. 2014 16:30 - 20:00 33. GOZDNI TEK PO RAŠICI SD STRAHOVICA SELO, KOČA SD STRAHOVICE

SOBOTA 7. 6. 2014 9:00 DRUŽINSKA TEKMA V STRELJANJU NA 
TARČO SRNJAKA IN GLINASTE GOLOBE

LOVSKA DRUŽINA VODICE POLJSKI MOST POD RAŠICO

NEDELJA 8. 6. 2014 9:00 MARATON FRANJA *

Več na http://www.franja.org/veliki-
maraton/veliki-maraton-razpis.html

BTC CITY, MARATON FRANJA Ljubljana - Vrhnika - Logatec 
- Godovic - Idrija - Cerkno 
- Kladje - Sovodenj - Škofja 
Loka - Vodice - Tacen - 
Ljubljana 

PETEK 13. 6. 2014 19:00 VALETA OSNOVNA ŠOLA VODICE KD VODICE

SOBOTA 14. 6. 2014 14:00 - 21:00 GASILSKI NOGOMETNI TURNIR ŠD REPNJE - DOBRUŠA, PGD 
REPNJE - DOBRUŠA

GASILSKI DOM REPNJE

SOBOTA 14. 6. 2014 15:00 SREČANJE STAREJŠIH ČLANOV 
DRUŠTVA OD 75 LET DU BUKOVICA - ŠINKOV TURN KD UTIK

SOBOTA 21. 6. 2014 15:00 MEDGENERACIJSKO SREČANJE 
ČLANIC IN VETERANOV SLOVENIJE

PGD ŠINKOV TURN, GASILSKA 
ZVEZA SLOVENIJE, OBČINA 
VODICE

ŠINKOV TURN

TOREK 24. 6. 2014 19:00 PRIREDITEV OB DNEVU DRŽAVNOSTI OBČINA VODICE KD VODICE, POD LIPAMI

* OPOMBA: Športno društvo Repnje - Dobruša vabi, da se skupaj z njimi udeležite Maratona Franja. V kolikor bi bili zainteresirani za 
sodelovnje, lahko pokličite predsednika Matjaža Jarca na telefonsko številko 031 540 980.

VABILO

Najboljša slovenska boksarka,
ŠD BOKSI in ŠD REPNJE-DOBRUŠA

organizirajo

HUMANITARNI TEK ŠPORTNIKOV
in občanov Občine Vodice

NEDELJA, 25. 5. 2014 ob 10.00
START: pri gasilskem domu Repnje-Dobruša

*Zbor udeležencev ob 9.30*
•Parkirna mesta so zagotovljena*

ŠTARTNINA: 5 EUR za šoloobvezne, 10 EUR ostalo športniki
Prijave do 24. 5. 2014

Dodatne informacije dobite na:
mateja.rajteric@gmail.com; 040/565-069, mateja; 031/540-980, matjaž

NAMEN: zbirati humanitarna sredstva za družino iz občine Vodice, ki potrebuje večjo denarno pomoč

HUMANITARNI TEK 

"NAJBOLJŠIH ŠPORTNIKOV

V VODICAH"

z Matejo Rajterič in ostalimi 

športniki Občine Vodice
Repnje, 25. maj 2014

* ZBRANA SREDSTVA OD ŠTARTNIN
   BODO V CELOTI NAMENJENA DRUŽINI*

LEPO VABLJENI VSI OBČANI
TER LJUBITELJI ŠPORTNEGA DUHA!


